
برخورد با قضات فاسد
سید عزت الله ضرغامی با انتشار توییتی در 
صفحه شخصی خود خواستار علنی شدن 
برخورد با قضات فاســد شد. ضرغامی در 
توییتر نوشــت: »سال هاست که یک تفکر 
نادرســت، رسانه ای شدن برخورد با قضات 
فاسد را به صلاح قوه قضائیه نمی داند. حالا 
که قرار اســت روند مبارزه با فساد در قوه 
تشدید شود، اطلاع رسانی مستمر از جزئیات اقدامات، مورد انتظار افکار عمومی 

است. این رویکرد به صلاح همه است«.

سوژه  های نمایشی
المیرا شریفی، گوینده شبکه خبر با انتشار 
پســتی در صفحه توییتر ضمن کنایه به 
نمایندگان مجلس در این شبکه اجتماعی 
نوشت: »اهالی محترم خانه ملت زحمت 
بکشــند در کنار پرداختن به سوژه های 
نمایشی، برای گرانی سرســام آور اجاره 
مسکن هم نامه ای امضا کنند. باورکنید 

کار سختی نیست، اگر بخواهید!«

رفت و آمدهای تأثیرگذار
علی قلهکی فعال فضای مجازی با انتشــار 
تصویری از ویلای دختر وزیر سابق صنعت 
که پــروژه تخریــب آن مدتی پیش کلید 
خورده بود، در صفحه توییترش نوشــت: 
»تخریب ویلای دختر وزیر سابق صنعت در 
لواسان وارد ماه پنجم شده و سؤال اساسی 
اینه که آیا تخریب ویلای مردم عادی هم 
این پروســه طولانی را طی می کند و یا این فقره، استثناست؟ پی نوشت: ظاهراً 

رفت و آمد شبنم نعمت زاده به شهرداری لواسان، بی تأثیر نبوده است«.

یک تذکر تیزبینانه
وحید یامین پور با انتشار مقدمه کتاب »سه 
دیدار« نوشته »نادر ابراهیمی« در صفحه 
توییترش نوشت: »تذکری تیزبینانه از نادر 
ابراهیمی به خویشان امام راحل«. در مقدمه 
این کتاب آمده است: »این اثر را پیشکش 
می کنم به...به همه خویشــانی که از امام 
باقی مانده اند تا بدانند که عظیم ترین آبگینه 
یکپارچه بلور تاریخ را بر دوش خود حمل می کنند و مبادا کاری کنند که صدها 

سال از خیل ایشان، کسی لکه ای بر نام آن مرد شگفت انگیز جهان بنشاند!«

درباره اکران »رد خون«
محمد حســین مهدویان درباره زمان اکران 
فیلم »رد خون« در اینستاگرام نوشت:»خیلی  
از شما دایرکت می دین چرا »ماجرای نیمروز، 
رد خون« اکران نمی شــه؟ هر فیلمی بخواد 
اکران بشه اول باید پروانه نمایش بگیره دیگه. 
حالا تا وقتی که فیلم پروانه نمایش بگیره ما 
می ریم یه فیلمِ نو می سازیم و برمی گردیم«.

 به هم رحم کنیم
همه چیز از صداوســیما و شبکه ســه شروع شد. 
حــدود دو هفته پیش بود که شــبکه ســه اعلام 
کرد کمپینی راه انداخته اســت به نام »صاحبخانه 
خوب« که در آن مســتأجران از صاحبخانه شــان 
درخواســت می کنند باوجود افزایش نرخ اجاره بها، 
از افزایش نرخ اجاره خودداری کنند و اجاره نشین ها 
هم در عــوض در فضای مجــازی از برخورد خوب 
صاحبخانه شــان تعریف و تمجید می کنند تا سایر 
صاحبخانه هــا هم برای پیوســتن بــه این کمپین 
تشــویق شــوند و در نتیجــه »صاحبخانه خوب« 
بــودن در جامعه جــا می افتد. صداوســیما در این 
مدت هرکار می توانســت انجام داد تا به روش های 
مختلــف دل صاحبخانه ها را بــرای رحم کردن به 
مستأجرانی که زیر بار اقتصادی پشت دوتا کرده اند، 
به دســت بیاورد. هشتگ #به_هم_رحم_کنیم که 
چند وقتی اســت در فضای مجازی داغ شــده هم 
احتمــالاً در راســتای همین تلاش ها بوده اســت. 
پخش نماهنگ های تبلیغاتــی در میانِ برنامه های 
برنامه های  مجریان  اخلاقی  توصیه های  پرمخاطب، 
مذهبی و داستان های احتمالاً خیالیِ مجریان جوانِ 
برنامه های جوان پســند بالاخره کار خودش را کرد 
و کمپین #صاحبخانه_خوب در عرض چند روز در 

فضای مجازی و بخصوص توییتر گل کرد.

 کمی تا قسمتی موفق
شــکل و شــمایل و محتوای این کمپین برخلاف 
بســیاری از کمپین های مجازی آن قدر درســت و 
حسابی و کاربردی بود که تمامِ توییتری ها از جمله 
چپ و راست، این طرفی و آن طرفی و خارج نشین 
و داخل نشــین، از آن اســتقبال کردند. اصلًا چه 
کســی جرئت دارد با کمپینی که قرار است هزاران 
خانواده را از خطر بی خانمانی، دربه دری و کانکس 

و چادرنشینی نجات دهد، مخالفت کند؟
پای کمپین #صاحبخانه_خوب کم کم به رسانه ها 
هم باز شــد و بســیاری از صاحبخانه ها تحت تأثیر 
جوی که این کمپین راه انداخته بود، حتی از میزان 
اجاره بها کم هم می کردند تا اوضاع اقتصادی بیش از 
این کمر اقشار ضعیف تر را خم نکند. این بار برخلاف 
همیشــه که فضای مجازی مطالبی از همبستگی و 
یکپارچگی مردم کانادا، ســوئیس، آلمان و... را توی 
چشممان فرو می کند، مطالبی درباره »ایرانی«هایی 
که زیر فشــار اقتصادی هوای همدیگر را دارند در 
توییتر، تلگرام و اینســتاگرام رد و بدل می شــد. به 
قول کاربران فضای مجازی شــاید ماجرای کمپین 
#صاحبخانه_خوب تلنگری شد برای خیلی هایمان 
که یادمان بیاید ما از تبار همان آدم هایی هســتیم 
که در روزهای جنگ تحمیلی و فشــار اقتصادی ای 
که خیلی وقت ها از فشار این روزها هم کمرشکن تر 
بود، از نان شــبمان می زدیم تا همســایه مان ســر 

گرسنه زمین نگذارد.

 چرخش در کمپین
در همیــن گیر و دار اما بخشــی از فعالان مجازی 
سؤالی را مطرح کردند که انگار جو احساسی کمپین 
#صاحبخانه_خوب حــواسِ خیلی ها را از آن پرت 
کرده بــود. »صاحبخانه خوب همان خودتان بمالید 

نیست؟«!
نه اینکه بــه قول آن طرفی هــا کمپین صاحبخانه 
خوب روشــی باشــد برای پرت کردن حواسِ مردم 
از گرانی ها و جلوگیری از اعتراض های احتمالی و از 
ایــن جور تحلیل های آبدوغ خیاری، اما از آن طرف 
به قــول کاربران فضای مجازی، ایــن کمپین قرار 
نیســت »درمان« گرانی باشد و در خوشبینانه ترین 
حالت، یک »مُســکن« قوی برای تحمل درد گرانی 
مســکن است. به همین خاطر بسیاری از طرفداران 
ایــن کمپین در مدت کوتاهــی تبدیل به مخالفان 
سرســخت آن شدند. یکی از فعالان مجازی مخالف 
با ایــن کمپین در توییتر نوشــته اســت: »اینکه 
صاحبخانه ها فشــارهای اقتصادی ای را که اقشــار 
کم درآمد در این سال ها تحمل می کنند درک کرده 
و در افزایش نرخ اجاره بها، مراعات حال این قشر را 
بکنند، کار پسندیده ای است. گذشته از آن، روحیه 

همبستگی که صاحبخانه خوب ایجاد کرده هم قابل 
تقدیر است، اما پرسش اینجاست که مشکل قیمت 
مسکن و جلوگیری از تورم نامعقول نرخ اجاره بها در 
چند ســال اخیر بخصوص در شهرهای بزرگ قرار 

است چگونه حل شود؟«

 منهای آمارهای اقتصادی
طبق آمار سرشــماری نفوس و مســکن در ســال 
95، چیــزی در حــدود 2/5 میلیــون خانه خالی 
در کشــور وجود دارد که ماحصل ســرمایه گذاری 
دلال ها و بســاز و بفروش ها در این عرصه اســت. 
اقتصادیِ سال های  کارشــناس ها می گویند بحران 
95 به بعد، خیلی از دلال ها را برده اســت ســمت 
ســرمایه گذاری در بازار مســکن و این یعنی تعداد 
خانه های خالی خیلی بیشــتر از آمار رسمی اعلام 
شــده در سه سال پیش است. برخلاف قانون عرضه 
و تقاضا که می گوید هرچه عرضه بالاتر برود، تقاضا 
پایین آمده و در نتیجه قیمت ها کاهشــی می شود؛ 
در ســال های اخیر با وجود تعداد نجومی خانه های 
خالی در کشور، قیمت خانه تا جایی که جا داشته، 

افزایش پیدا کرده است.
 از آمارهــای ریز و درشــت و تخصصــی اقتصادی 
کــه بگذریــم، با یــک حســاب سرانگشــتی هم 
دســتتان می آید کــه چرا کاربــران فضای مجازی 
کمپین »صاحبخانه خــوب« را به کمپین »مالیات 
بــر خانه های خالــی« تبدیل کرده انــد. حتی اگر 
اقتصاددان هم نباشید متوجه می شوید که دلال ها، 

اجاره دادن خانه های خالــی را به پرداخت مالیات 
ترجیح می دهند و در نتیجه پیوســتن چند میلیون 
خانــه جدید به بــازار رهن و اجاره خانــه، احتمالاً 
اجاره بها را بــر می گرداند به نقطه اولیه اش یا حتی 

کمی پایین تر از آن.

 کانکس و چادرنشینی
حالا که خبری از تصویب قانون مالیات بر خانه های 
خالی نیست، اجازه دهید از این زاویه به ماجرا وارد 
شویم که بازتاب مثبت کمپین صاحبخانه خوب در 
فضــای مجازی مربوط به بخش بســیار کوچکی از 
جامعه است و طبق آمار رسانه ها، افزایش اجاره بها، 
بخــش زیادی از مســتأجران را به ســمت مناطق 
حاشــیه ای شهر کشــانده اســت. در نتیجه هجوم 
مستأجران به مناطق حاشیه ای، اما اجاره بهای آن 
مناطق هم افزایش پیدا کرده اســت. در این میان 
آن هایی که کمی دستشــان به دهانشــان می رسد 
با پرداخت اجــاره نامعقول در مناطق حاشــیه ای 
کنــار آمده انــد، اما آن هایــی که تــوان پرداخت 
اجاره خانه های این مناطق را هم ندارند، به کانکس 

و چادرنشینی رو آورده اند.
تصاویر چادر و کانکس نشــینی که در روزهای اخیر 
حســابی در فضای مجــازی داغ شــده، بدجوری 
کمپین صاحبخانه خوب و پرچمدارانش را گذاشته 
است لای منگنه و خیلی هاشان تحت فشار کاربرانِ 
مخالف، مجبور شده اند به ناکارآمدی اعتراف کنند!

 ریش و قیچی در دست مردم
برخــلاف پرچمــداران کمپین، مســئولان به این 
راحتی هــا دم بــه تلــه نمی دهند و بــدون اینکه 
ککشــان بگزد، در ماجرا و معضل گرانی مســکن و 
کانکس نشــینی، ریش و قیچیِ را از طریق کمپین 

صاحبخانه خوب به دست مردم سپرده اند! 
کمپینی کــه به گفته بخش زیــادی از مخالفانش 
بر اثر کم کاری مســئولان و نبود قانون درســت و 
حســابی برای برخورد با دلال های حوزه مســکن 
شکل گرفته است که این موضوع به معنای انداختن 
بخشــی از بار وظایف دولت و مسئولان روی دوش 
مردم است و ترجمه ساده اش می شود همان خودت 

بمالِ آقای وزیر!
بدون تعارف، جنبه های منفــی کمپین صاحبخانه 
خوب بــه جنبه های مثبت آن می چربد. وظیفه این 
کمپین حتی اگر طبق گفته شــبکه های آن طرفی 
انحراف اذهان عمومی از وظایف حکومت نباشد، اما 
باز هم مردم را متقاعــد می کند که افزایش قیمت 
مســکن و اجاره بها احتمالاً زیر سر دلال های بازار، 
بســاز و بفروش ها و صاحبخانه های بی انصاف است. 
مبادا کسی فکر کند دولت و مسئولان کوچک ترین 
نقشی در بی ثباتی بازار مســکن دارند یا زبانم لال 
کاری از دستشان بر می آمده اما انجام نداده اند! حالا 
که نه دســت ما به دلال ها می رسد و نه زور قانون 
به رانتِ آن ها، حداقــل صاحبخانه های بی انصاف را 
اصلاح کنیم تا شــاید از این طریق بازار مسکن سر 
و سامان بگیرد. برای اصلاح صاحبخانه ها هم مردم 
لطف کنند بــا همان روش »خودمالی« وارد توییتر 
شده و پشت سر هم هشــتگ #صاحبخانه_خوب 

بزنند!

بدون سونا و جکوزی
عضو  یک  فوری/  آگاه: خبر  فؤاد 
شورای شهر کرج، در صد و پنجاه و 
یکمین جلسه شورای شهر، با اعتراض 
به افزایش نامتعــارف قیمت قبر در 
برخی قطعات آرامســتان های کرج 
اظهار کرد: چرا قیمت قبر در برخی 

قطعات باید ۱۱ درصد افزایش داشــته باشد و در برخی قطعات ۴۴ درصد... 
برای فردی که فوت کرده چه فرقی می کند قبرش نورگیر، دوبر و... باشــد؟

تحلیل فوری/ کارشناســان و تحلیلگران نگرانند مبادا برخی مســئولان 
محترم، انتقاد عضو شورای شهر را درست متوجه نشده باشند و فردا با هدف 
یکسان ســازی قیمت ها، همه قبرها را به صورت عادلانه و یکسان، ۴۴ درصد 
گران کنند! کارشناســان استدعا دارند مسئولان از ارائه قبر نورگیر دار، دوبر، 

ویلایی، دارای سونا و جکوزی و... خودداری کنند! 
خبرفوری تر/ وزارت ارتباطات در یک نظرسنجی اینترنتی از مردم پرسید آیا 
با افزایش تعرفه اینترنت به شرط افزایش کیفیت و سرعت موافق اند... در حالی 
که تا ساعت ۱۱ ظهر فلان روز، 55 درصد کاربران با افزایش قیمت مخالفت 
کرده بودند، یک ســاعت و ۴5 دقیقه بعد نتیجه نظرسنجی تغییر کرد و 76 

درصد کاربران با افزایش قیمت موافقت کردند!
تحلیل فوری تر/ تحلیلگران معتقدند هرچند نظر ســنجی ها در ایران قابل 
تحلیل نیســتند، اما درباره تغییر ناگهانی نتیجه نظرســنجی، می شود چند 
گمانه زنی را مطرح کرد. اول اینکه در طول یک ســاعت و ربع، شــرکت های 
اینترنتی، ســرعت و کیفیــت اینترنــت را افزایش داده و نظــر مخالفان را 
برگردانده  انــد... تحلیلگران بــا کمی مکث اضافه کردند: با توجه به ســابقه 
تغییرناگهانی نظرسنجی درباره برنامه »نود« و مسابقه »برنده باش«، لطفاً به 
همین یک گمانه زنی اکتفا کنید، ولی قیمت اینترنت قطعاً طی همین هفته یا 

هفته آینده گران می شود!

نسخه اش را پیچید
رقیه توسلی: خانومی توی آسانسور به دوستش می گوید: بخواب. این روزها 

فقط خوابیدن به دادت می رسد.
توی سرم ناخودآگاه خوابالوهای آشنا ردیف می شوند... کم نیستند.

موتور تصویرســازی ام بی اجازه به  کار می افتد. می بینم دستی پرده های خانه 
را می کشــد تا فضای روشن، تاریک شود. بعد موجودی پتوکشان و بالشت به 
دست خودش را ولو می کند توی نشیمن و دیگر تیرماه و صبح و ظهر و عصر 
توفیری نمی کند برایش.می بینم خواب به تجویز زنی دیگر که به نظر پزشک 

هم نمی آید، آرام آرام عمری را می برد و می دزدد.
می بینم جای خمیازه ها و خنده هایی عوض می شوند و در دوردست ها، آدمی 
دلسرد از بیداری به مُعتادی مبدل می شود که برای خودش نبین و نپرسی ست!

پس دلسوزی ام گل می کند و قبل از آنکه عددی به آمار خواب دوستان جهان 
اضافه شود از خانوم پیشنهاد دهنده می پرسم: یعنی روی خودتان این روشِ 

درمانی جواب داد؟
که لای قهقهه ای آسانسور پرُکن، قطع و وصل می شنوم: نه بابا... من خودم آدم 
نخوابی ام... شــب ها هم به زورِ شیرعسل و قرص و هزار ادَا اطَوار چند ساعت 

می خوابم، چه برسد به روزها!
در طبقه موردنظر پیاده می شوم و آسانسور روی صورتِ دو زن بسته می شود.

مرکز خرید پرُ از آینه قدی ســت. در اولین اش به خودم خیره می شوم. باورم 
نمی شود دودِ کله ام به بیرون درز نکرده باشد!

آدم توی آینه می گوید: هی همشهری، غضه نخور... دکترهای درس نخوانده، 
همیشه خلق الله را راحت نسخه پیچ می کنند!

 مجازآباد

رحمت امینی در گفت وگو با قدس:

 »تئاتر شهر«
 میراث فرهنگی ماست

شاعر، خطر می کند
ما همیشه ادبیات را رسانه و ابزاری برای فهماندن دید ه ایم در حالی که شعر و 
داستان به جز اینکه می توانند معناهایی را منتقل کنند و بفهمانند و به مخاطب 
برسانند راه هایی برای فهم هستی نیز هستند. مولوی اگر بر مسند تبلیغ دینی 
باقی می ماند و آواره کوچه های شــعر نمی شد، نمی توانست به این حرف ها و 
معناها برســد و همین طور فردوسی و سعدی و نظامی، شاعری شان در کنار 
علمشان اهمیت دارد. شعر یک راه معرفت است که از دیگر راه های معرفت هم 
بهره می برد. بی شک عالم بودن یک شاعر حتماً در شعر او تأثیر دارد و موجب 
می شود که شعر او متفاوت از دیگر شاعران باشد، اما حتماً این طور است که 
شاعر بودن یک عالم هم در علم او تأثیر خواهد داشت. در این باره البته چندان 
که باید حرفی زده نشده اســت، اما تصریحاتی در روایات ما هست که شاعر 
در بخشی از سلوک شــاعرانه اش در معرض الهام ها،  فهم ها و تأییدات خاص 
قرار می گیرد. این ها دریچه هایی از معرفت است که بر شاعر گشوده می شود. 
این از موضوعاتی اســت که جای اندیشیدن دارد. اما یکی از وجوه بدیهی که 
موجب می شود شعر در عرصه فهم پیشتاز باشد، مسئله آزادی است. شعر به 
علت ایهام و پوشــیدگی هایی که دارد محل و محمل رازگویی است. خیلی از 
حرف ها را که هیچ عالمی نمی تواند بگوید شاعر می تواند بگوید و می گوید. از 
این نظر او می تواند آزادتر از زمانه خود بیندیشد و می تواند خطر کند و از زمانه 
خود پیش تر برود. همین جسارت و خطر کردن سبب می شود روزی معرفتی 
او خاص باشــد. آزادی شاعرانه، زادگاه اندیشه های کمیاب است. شاعری مثل 
مولوی بسیاری از حرف های خود را اگر در مدرسه دینی بگوید تکفیر می شود، 
ولی در شعر، او می تواند خطر کند و هر که خطر کند پیش هم خواهد رفت. 
خیلی از حرف هایی که نســل ما در شعرمان یک دهه پیش زده ایم این روزها 
در لفافه و نصفه و نیمه در برنامه های تلویزیونی و مطبوعات گفته می شــوند. 
دوستی می گفت هنر، میدان آزادی است،  آن هم نوعی از آزادی که منجر به 
ولنگاری نمی شود. نوعی از آزادی که نظر به قیود دارد و مواجهه ای محترمانه با 

سنت دارد و به همین خاطر بهترین گونه آزادی است. 
جدی گرفتن آثار ادبی و هنری می تواند به حوزه های معرفتی ما بسیار کمک 
کند. بی شک حوزه و دانشگاه اگر به شعر و هنر پشت کنند از فهم و  حدس های 
پیش رو و آزاد هنرمندان بی بهره می مانند. بسیاری از دردها و مسئله ها هست 
که در هنر زودتر از همه جا طرح می شود و زودتر از همه جا هنرمندان درمان 
را هم می یابند. غفلت از معرفت هنرمندانه و شــاعرانه برای تمدن ها به مانند 

دوختن چشم و دهان پیشگویان، دردناک است.

توافق بیرانوند با پرسپولیس برای فصل جدید

»بیرو« در خانه ماند
 بیرانوند با تیم قهرمان 
ایــران تا ســال ۱۴۰۰ 
اما چند  قــرارداد دارد، 
پیشنهاد اروپایی و ژاپنی 
دریافت کــرد و در صدد 

بــود تا 7۰۰ هــزار دلار را 
پرداخــت و از این تیم جدا 
شــود که منتفی شد و در 
جمع پرسپولیســی ها باقی 
دروازه بان  مانــد.  خواهــد 
26 ســاله تیم ملی فوتبال 

یونان،  المپیاکــوس  از  ایران 
فنرباغچه ترکیه، ویسل کوبه ژاپن و ... 

پیشنهاد داشت اما با اعلام عضو هیئت مدیره 
پرســپولیس در این تیم خواهــد ماند.بیرو 
که تاکنون در تمرینات و حتی تســت های 
پزشکی در ایفمارک شــرکت نکرده بود، با 

مذاکرات نهایی در این تیم ماندنی شد... 

فوری فوتی

روزمره نگاری

 روزنوشته های علی محمد مؤدب

کلیدها

گفت وگو با مصطفی حسینی هنرمند جوان حوزه پی نما )کامیک بوک( 

خودمان را از یک رسانه قدرتمند محروم کرده ایم

 آیا کمپین #صاحبخانه_خوب 
جور بی مسئولیتی مسئولان را می کشد؟

خانه سازی روی هشتگ ها
1 تیر 1398
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محمد تربت زاده: آن روز که وزیر بهداشــت به پیرمردِ معترض 
از نرخ سرســام آور فیزیوتراپی پیشــنهاد کرد خودش بمالد، 
خیلی ها وزیر را سوژه شوخی های رسانه ای و طنزهای توییتری 
کردند، اما هیچ کس احتمالش را نداد که شاید آقای وزیر روی 
هوا صحبت نمی کند و استراتژی »خودت بمال« احتمالاً برنامه 
بلندمدت دولت دوازدهم در برخی زمینه هاســت! اگر آن روز 
حرف وزیر بهداشت را آویزه گوشــمان کرده بودیم، امروز از 

دولت محترم و مســئولان عزیز توقع نداشــتیم جلو افزایش 
افسارگســیخته قیمت مسکن و نرخ اجاره بها را بگیرند و مثل 
بچه های خوب از صاحبخانه مــان تقاضا می کردیم اجاره بهای 
خانــه را افزایش ندهــد و در عوض نامش را در یک پســت 
توییتری، ذیل هشتگ #صاحبخانه_خوب منتشر می کردیم تا 
شاید ثبتِ نام صاحبخانه عزیز در توییتر هم برای ما و هم برای 

او نان و آب بشود!

ورزش

فرهنگ و هنر

10

12

11

کدام تیم ها بیشترین بازیکن جدا شده را دارند؟

ازدحام پشت درب خروجی 
تراکتور و استقلال
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ورزشـــی
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سینا حسینی : بیرانوند با تیم قهرمان ایران تا سال ۱۴۰۰ 
قرارداد دارد، اما چند پیشنهاد اروپایی و ژاپنی دریافت کرد و 
در صدد بود تا ۷۰۰ هزار دلار را پرداخت و از این تیم جدا شود 
که منتفی شد و در جمع پرسپولیسی ها باقی خواهد ماند. 
دروازه بان ۲۶ ساله تیم ملی فوتبال ایران از المپیاکوس یونان، 
فنرباغچه ترکیه، ویسل کوبه ژاپن و ... پیشنهاد داشت، اما با 
اعلام عضو هیئت مدیره پرسپولیس در این تیم خواهد ماند.

بیرو که تاکنون در تمرینات و حتی تست های پزشکی در 
ایفمارک شــرکت نکرده بود، با مذاکرات نهایی در این تیم 
ماندنی شــد .البته به جز بیرانوند، بوژیدار رادوشوویچ هم 

به عنوان دروازه بان در لیست پرسپولیس حضور دارد.

هیولای گران
لازم به ذکر اســت، گابریل کالدرون، ســرمربی آرژانتینی 
نیز پیگیر وضعیت علیرضا بیرانوند بود تــا این بازیکن در 
پرسپولیس بماند و حالا امیدوارست با دروازه ملی پوش به 
موفقیت برسد. او بهترین دروازه بان حال حاضر ایران است که 
مارک ویلموتس بلژیکی، سرمربی تیم ملی لقب هیولا را به او 
داده است. بیرانوند ۲۶ ساله از دیدگاه سایت ترانسفرمارکت، 

گران ترین بازیکن پرسپولیس است.

وفاداری به تیم
 درخشش علیرضا بیرانوند در رقابت های جام جهانی روسیه 
و مهار پنالتی کریس رونالدو بهانه خوبی بود تا رسانه های 
معتبر جهان در ارتباط با عملکرد او مطالبی متعددی منتشر 
کند. با حذف ایران از رقابت های مرحله گروهی جام جهانی 
و بازگشت تیم به ایران پیشنهادها به سمت او سرازیر شد، اما 
محرومیت پرسپولیس از پنجره نقل و انتقالات فیفا سبب شد 
مدیران باشگاه پرسپولیس مانع از خروج این بازیکن از ترکیب 

پرسپولیس شوند.

افزایش قرارداد
حضور پرســپولیس در رقابت های لیگ قهرمانان آسیا و 
فینالیست شدن پرسپولیس باعث شد بیرانوند موقتا در تهران 
بماند، تا مســئولیت حفاظت از دروازه تیم باشگاهی طرف 
قراردادش را برعهده داشته باشد. با وجود ناکامی پرسپولیس 
در دو دیدار رفت و برگشت اما بیرانوند همچنان سوژه نخست 
پرسپولیس لقب گرفت،حضور موفق او در تیم پرسپولیس با 
درخشش او در رقابت های جام ملت های آسیا کامل شد تا 

بیرانوند در تیرس باشگاه های بزرگ قرار گیرد.
در ایــن میان مدیران باشــگاه پرســپولیس که بخوبی 
می دانستند  بیرانوند یکی از ستون های اصلی موفقیت 
باشــگاهش به حســاب می آید با ارائه پیشنهای جالب 
توجه مبلغ قــرارداد او را افزایش دادند تا وی وسوســه 
شــود تا با پرســپولیس تمدید کند. پلن مدیریت وقت 
باشــگاه پرســپولیس جواب داد تا وی زیر برگه متمم 
قراردادش را امضا کند، با امضای این قرارداد بسیاری از 
کارشناسان پیش بینی کردند وی بزودی بابت اخذ این 

تصمیم پشیمان خواهد شد اما بیرانوند که به سوپر استار 
هوادارانش تبدیل شده بود به واسطه محبوبیت بیش از 
اندازه میان هواداران قید پیشنهادهای فصل بعدش را زد تا 
همچنان به عنوان نفر اول ترکیب پرسپولیس باقی بماند.

هوای رفتن
با اتمام فصــل و خروج قطعی برانکو، فیــل بیرانوند یاد 
هندوســتان کرد. البته این بار با چــراغ های خاموش، 
چون خودش می دانست که با امضای متمم قراردادش 
کار را برای انتقال ســخت کرده،البته بنا به گفته منابع 
خبری وی در صورت پیشنهادهای خیره کننده اروپایی 
می توانست با پرداخت بخشی از قراردادش به اروپا نقل 

مکان کند اما کار به این سادگی ها نبود.

لایک سامورایی ها
همزمان با این اتفاقات، رســانه های خبری روی عملکرد 
بیرانوند در فضای مجازی و رســانه های خبری غیر ایرانی 
زوم کردند تا وقتی که وی در اینستاگرام برخی پست های 
یک باشگاه ژاپنی را پسندید و با لایک کردن این پست ها به 
یکباره خبرساز شد. البته در این میان برخی شیطنت ها باعث 
شد خبر حضور احتمالی بیرانوند در ایتالیا و تیم رم نیز منتشر 
شود اما وی برای کنترل اوضاع خبر پیوستنش به رم را توسط 
مدیر برنامه هایش تکذیب کرد اما همه می دانستند او میل به 
رفتن دارد و بنا دارد حضور در یک کشور جدید را تجربه کند.

غرامت سنگین
هرچند هیچ اظهارنظر رسمی از سوی پرسپولیس صورت 
نگرفت اما برخی نزدیکان باشــگاه مدعی شــدند مدیران 
پرسپولیس برای صدور رضایت نامه بیرانوند خواستار دریافت 
۷۰۰ هزار دلار شدند، مبلغی که با موافقت بیرانوند مواجه 
نشده است. البته این اتفاق با حضور کالدرون به کلی تغییر 
کرد به گونه ای که سرمربی آرژانتینی صراحتا آب پاکی را 
روی دست مدیران پرسپولیس ریخت که بیرانوند باید بماند.

با این اظهارنظر دروازه بان پرسپولیس متوجه شد که آرزوی 
ترانسفر شــدنش به اروپا دوباره نقش بر آب شده و امضای 
متمم قراردادش در دوره گرشاسبی این اتفاق را غیر ممکن 

کرده است.

توافق بیرانوند با پرسپولیس برای فصل جدید

»بیرو« در خانه ماند

فرانک لمپارد با چلسی به توافق رسید
ورزش: بر اساس اعلام باشگاه چلسی، فرانک لمپارد با باشگاه چلسی بر سر مفاد قرارداد 
پیوستنش به این تیم به عنوان سرمربی جدید آبی های لندن به توافق رسیده و امضای این 
قرارداد و رسمی شدن سرمربیگری او در چلسی بزودی اتفاق خواهد افتاد.این خبر بعد از 
آن اعلام شد که باشگاه فعلی لمپارد، دربی کانتی، اعلام کرد به سرمربی اش اجازه داده در 
نخستین جلسه تمرین پیش فصل این تیم حاضر نشده و برای کامل شدن مذاکراتش با 
باشگاه چلسی، با مدیران این باشگاه مذاکره کند. چلسی دو سال باقیمانده از قرارداد لمپارد 

با دربی را با پرداخت ۴ میلیون پوند خواهد خرید

ولاسکو؛ کلیدی ترین سفیر ایران در روزهای تحریم
ورزش: خولیو ولاسکو، سرمربی گذشــته و آرژانتینی تیم ملی والیبال علاوه بر کسب 
موفقیت و تغییر نسل فوق العاده در تیم ملی از نظر روان شناختی هم تاثیر زیادی روی 
ورزش ایران داشت.او همان طور که خودش شناخت خوبی نسبت به ایران پیدا کرد، این 
شناخت را به افراد دیگر هم تزریق کرده. او تا به الان یک سفیر بین المللی برای ورزش 
ایران بوده و بدون هیچ قید و شرطی فقط تجربیات خودش را در اختیار دیگران قرار می 
دهد. آندره استراماچونی و گابریل کالدرون سرمربیان جدید استقلال و پرسپولیس تازه 

ترین نفراتی بودند که ولاسکو به آنها مشاوره خوبی در رابطه حضور در ایران داده است.

کی روش ، موهای هیگیتا را تراشید!
ورزش: بسیاری از مردم کلمبیا انتظار داشتند تا نسل طلایی فوتبال کشورشان، همراه با 
کی روش لباس قهرمانی کوپا آمه ریکا را بر تن کند که این اتفاق نیفتاد و این تیم  از رقابت ها 
حذف شد. اما تبعات شکست یاران کی روش به یکی از بزرگان تاریخ فوتبال کلمبیا نیز 
وارد شد. رنه هیگیتا دروازه بان افسانه ای فوتبال کلمبیا که پیش از شروع تورنمنت، قول 
داده تا در صورت عدم قهرمانی »سه رنگ ها«، موی سر خود را می تراشد، بلافاصله بعد از 
شکست مقابل شیلی، با درخواست های متعدد مخاطبین خود در فضای مجازی رو به رو 

شده و موی خود را به اندازه چندین سانتیمتر کوتاه کرد!

هافبک لیون، گران ترین خرید تاریخ تاتنهام
ورزش: باشگاه تاتنهام برای پرداخت ۶۲ میلیون یورو برای خرید تانگوی اندومبله، هافبک 
تیم فوتبال لیون، با این باشگاه به توافق رسید، رقمی که ممکن است تا ۷۲ میلیون یورو 
هم افزایش پیدا کند. پیش از این رکورد گران ترین خرید تاتنهام برای خرید داوینسون 
سانچس، مدافع میانی کلمبیایی ثبت شد که سال ۲۰۱۷ از آژاکس به وایت هارت لین رفت.

انتظار می رود که این قرارداد در هفته جاری به صورت رسمی اعلام شود و او طی دو سه روز 
آینده راهی لندن شود تا تست های پزشکی اش را انجام دهد و از روز هشتم جولای هم در 

اردوی پیش فصل تیم تحت هدایت مائوریتزیو پوچتینو شرکت کند.

ورزش:اســتقلال باز هم در فصل نقل و انتقالات رنگ 
ثبات را ندید و تا همین لحظــه جدایی 9 بازیکن فصل 
قبل این تیم قطعی شده و علاوه بر آن تکلیف بازیکنانی 
مانند پاتوســی، چشــمی، منتظری و علی کریمی هم 
مشخص نشده اســت. تراکتور هم دیگری تیمی است 
که دســتخوش تغییرات زیادی شــده و علاوه بر اینکه 
سه بازیکن ذوب آهن با پایان دوران خدمت  باید به تیم 
سابق شان برگردند، از اشکان دژاگه هم خبری نیست و 

استوکس نیز با این تیم خداحافظی کرد. 
مربیانی مانند امیر قلعه نویی و فــراز کمالوند هم راه هر 
ساله را در پیش گرفتند و حسابی در بازار نقل وانتقالات 
سبدخریدشان را پر کردند. کمالوند در اقدامی عجیب 
حتی با چند بازیکن تاثیرگذار فصل قبل پارس جنوبی جم 
هم خداحافظی کرد تا بازیکنان مد نظر خودش را به این 

تیم بیاورد.

جدایی حداقل 9 استقلالی
تا همین حالا هم جدایی 9 بازیکن از اســتقلال قطعی 
شده است. خسرو حیدری از فوتبال خداحافظی کرده، 
قرارداد قرضی ۶ ماهه امید نورافکن به پایان رسیده، منشا 
و ایســما ایران را ترک کردند، مهدی رحمتی و فرشاد 
محمدی مهر به پدیده رفتند و میثم تیموری تراکتوری 
شــد. هنوز تمدید قرداد پاتوسی، چشــمی، کریمی، 

منتظری و دانشگر هم قطعی نشده است. 

خداحافظی تراکتور با 5+7 بازیکن
محسن فروزان برای فصل جدید جایی در تراکتور ندارد 

و با خرید رشــید مظاهری، احتمال جدایی محمدرضا 
اخباری هم زیاد شده است. همچنین کنستانت، طاهران، 
طیبی، اســتوکس و نقی زاده هم به طــور قطعی از این 
باشگاه جدا شدند. سه سرباز ذوب آهن هم با پایان دوران 
خدمت، به تیم سابق شــان برمی گردند و با خرید میثم 
تیموری، احتمال جدایی رضا شربتی هم زیاد شده است. 
اشکان دژاگه هم دیگر ســتاره ای است که هنوز جواب 

قطعی به مدیران این باشگاه نداده است. 

11 بازیکن در خروجیِ قلعه
امیر قلعه نویی هم طبق معمول حضور پررنگی در بازار 
نقل وانتقالات داشــت. تا این لحظه تعداد بازیکنانی که 
از سپاهان جدا شــدند، دو رقمی شده اســت. مهرداد 
محمدی، محمــد ابراهیمی، ســیاوش یزدانی، محمد 
مســلمی پور، حســن جعفری، بختیار رحمانی، خالد 
شفیعی، جلال الدین علی محمدی، میلاد سرلک، مهدی 
امینی و رضا دهقانی این تیم را ترک کردند و قلعه نویی 

8بازیکن جدید خریده است.

جدایی 7 بازیکن از شهرخودرو
در شهرخودرو هم با تمام تلاشــی که برای ثبات تیمی 
انجام شــد اما در کمال ناباوری شــاگردهای زرنگی از 
کلاس یحیی جدا شدند.عبدالله حسینی به سایپا رفت، 
مرتضی منصوری شاگرد قلعه نویی شد، قاسمی نژاد به 
اهواز رفت، برزای و فراهانی به گلگهر سیرجان پیوستند، 
مسعود ریگی استقلالی شد و یوسف بهزادی در ذوب آهن 

جانشین مظاهری شد.

ورزش:در برهه ای که هیچ نقــل و انتقال بزرگی خارج 
از مرزهای ایتالیا انجام نمی شــود، اینتر بیش از ســایر 
باشگاه های ســری A فعال بوده و با اعلام خریدهایش 
در ســاعت ۶ صبح به وقت محلی، حسابی همه رقبایش 
را ترسانده اســت.در واقع امضای یک قرارداد سه ساله با 
یک بازیکن 33 ساله انقلابی در فوتبال مدرن محسوب 
می شود؛ صرفنظر از اینکه آن شخص بازیکنی در حد و 
اندازه های گودین باشد. علاوه بر نیاز به یک مدافع میانی 
باکلاس جهانی، کونته در نقش ســرمربی اینتر  در بین 
بازیکنان به یک چهره کاریزماتیک در رختکن نیاز دارد 
تا پیغام هایش را به کیفی ترین شکل ممکن به بازیکنان 

درون زمین برساند. 

مردی برای تمام پست ها 
گودین از آن دست بازیکنانی اســت که مشکلی با بازی 

کردن در تمام پســت ها ندارد. در ۲-5-3 مورد نظر 
کونته او کنار اشکرینیار و دی فرای، یک مثلث 

مخوف را تشکیل خواهد داد. این خط دفاعی 
علاوه بر تجربه از قــدرت انتقال هم بخوبی 
بهره خواهد برد؛ به این معنــا که با حضور  
گودین امکان تغییــر فاز بازی به 

راحتی فراهم می شود. 

ستایش گودین
 برای درک بهتر توانایی های گودین، 
بهتر است تعاریف هموطنانش را از 
او بشنویم. اسکار تابارس، سرمربی 
تیم ملی اروگوئه او را بهترین بازیکن 
کشــورش می داند و دیه گو فورلان، 
ستاره جام جهانی ۲۰۱۰، زننده گل 

آخرین قهرمانی اتلتیکو در لالیگا 
را یک رهبر ذاتی می داند اما 

شاید بهترین تعریف از زبان 
لوئیس ســوارس جاری 
شــد: »هیچ موضوعی 
به انــدازه بــازی با 

اتلتیکومادرید مرا در فوتبال خســته نکرد.  آن ها بسیار 
جنگنده و گودین یک جنگجوی واقعی اســت. او حتی 
یک لحظه هم دست از تعقیب من برنمی داشت و اجازه 

نمی داد تنها باشم.«

اشک های سیمئونه
حالا پس از 389 بازی، ۲۷ گل و هشت جام، گودین در 
ایتالیا رقابت جدیدی پیش رو دارد.  حضور در اینتر قطعا 
تصمیم آسانی برای این مدافع نبود و از طرفی قرار نیست 
دیه گو در ایتالیا بازنشسته شود. گودین و سیمئونه، هر 
روز در جدایی از هم اشک ریختند و متاثر شدند؛ درست 
مانند باشگاه مادریدی که یکی از بهترین مدافعان میانی 

تاریخش را از دست داد. 

نرآتزوری جذاب
از طرفی اینتر جدید کونته احتمالا بهترین و مهیج ترین 
تیم نرآتزوری از دوران باشــکوه مورینیو در سال 
۲۰۱۰ محسوب می شود. میزان قدرتنمایی این 
اینتر به توانایی فیزیکی گودین بستگی دارد. او 

با خودش ســطح جدید و بالاتری 
را به اینتر می آورد؛ سطحی که 
هم تیمی هایش باید خود را به آن 

برسانند.

  به قول هواداران اینتر، حالا ســرو 
کله یک رئیس جدید در شهر پیدا 
شده و برای آن ها بهتر از این امکان 
ندارد چون گودین نه تنها به خط 
دفاعی سر و سامان خواهد داد بلکه 
سطح بازی در سایر خطوط را هم 
ارتقا می دهد. مــرد اروگوئه ای نه 
برای رکوردهای شخصی بلکه برای 
تداوم قدرتنمایی به عنوان یکی از 
بهترین مدافعــان میانی دنیا به 
اینتر آمده است. برای او استفاده 
۱۱۰ درصدی از توانش، حداقل 

میزان کارکرد تلقی می شود!

کدام تیم ها بیشترین بازیکن جدا شده را دارند؟

ازدحام پشت درب خروجی تراکتور و استقلال
فرش قرمزی برای رئیس جدید اینتر

»گودین« رهبر دفاعی »کونته«

سینا حســینی: رئیس هیئت انجمن های ورزشی استان 
خراسان رضوی با اشــاره به عملکرد مجموعه های خصوصی 
در ســطح اســتان، از مســئولان اداره کل ورزش و جوانان 
درخواست کرد برای حفظ سلامت شهروندان و علاقه مندان 
به حوزه ورزش از فعالیت مجموعه هــای بدون مجوز و فاقد 
اســتانداردهای لازم در حوزه هیئت انجمن های ورزشــی 

جلوگیری کند تا از حوادث احتمالی جلوگیری شود.
محسن قهرمانی در نشست خبری هیئت انجمن های ورزشی 
در پاسخ به پرســش خبرنگار قدس مبنی بر اینکه با وجود 
هشــدارهای هیئت انجمن ها و اداره کل استاندارد خراسان 
رضوی بعضی مجموعه های خصوصی همچنان بدون حضور 
مربی و مجوزهای قانونی فعالیت خود را انجام می دهند،و با 
تبلیغات وسیع به دنبال سود آوری هستند، گفت: ما صراحتاً 
به اداره کل ورزش و جوانان اعلام کردیم که باشگاه فان پارک 
فارس واقع در جاده شاندیز فاقد مجوز اجازه فعالیت ندارند اما 
تا این لحظه هیچ ممانعتی برای فعالیت این مجموعه وجود 
نداشته اســت، این مجموعه با تبلیغات وسیع در شبکه های 

اجتماعی مدعی شده است که برای نخســتین بار با حضور 
مربی رسمی یک رشــته را به اجرا در می آورد که به صورت 
رســمی اعلام می کنم مجموعه تازه تأســیس مذکور که در 
جاده شاندیز فعالیت می کند نه تنها مربی رسمی ندارد بلکه 
هیچ گونه مجــوزی هــم از اداره کل ورزش و جوانان برای 

فعالیت ندارد.
رئیس هیئت انجمن های ورزشی استان خراسان رضوی در 
ادامه از مسئولان اداره کل استاندارد خراسان رضوی خواست 
با ارسال دستور عملی به اداره کل ورزش و جوانان خواستار 
پایان فعالیت مجموعه های فاقد اســتاندارد در سطح استان 
شوند، وی در ادامه گفت: اداره استاندارد اگر می خواهد وارد 
کار شــده و استانداردســازی کند، نامه مکتوب به اداره کل 

ورزش و جوانــان بزند و به مدیــر کل ورزش و جوانان اعلام 
کند که ســازه یکی از مجموعه های خصوصی غیر استاندارد 
است. رشــته اســلینگ شــات که بتازگی در جاده شاندیز 
راه اندازی شــده اســت هیچ مربی معتبری ندارد. بر همین 
اساس طبق قانون کمیســیون ماده پنج حق دادن مجوز به 
چنین مجموعه ای را ندارد. رشته اسلینگ شات چه به صورت 
عمودی و چه به صورت افقی در ایــران مربی ندارد؛ بنابراین 

هیچ مجوزی دال بر ایجاد باشگاه به فردی داده نمی شود.
قهرمانی در بخش دیگری از ســخنان خود بــه فعالیت غیر 
قانونی بانجی جامپینگ واقع در چالیدره هم اشــاره کرد و 
گفت: در نشســت خبری سال گذشــته گفتم که مجموعه 
تفریحی بانجی جامپینگ چالیدره اســتاندارد نیست و بعد 

از آن مدیریت مجموعه به کل تغییر کرد. تیم کارشناســی، 
سکوی بانجی و مجموعه را بازدید کرد و اعلام کرد که ۲۱ ایراد 
و اشکال دارد. با تغییر مدیریت و حضور نماینده انجمن هوایی 
ایران در یک ماه گذشته، ایرادهای این مجموعه تفریحی به 
حداقل رسیده و منتظر مجوزهای لازم از سوی انجمن هوایی 
ایران هســتیم تا مجموعه چالیدره بدون دغدغه به فعالیت 

خود ادامه دهد. 
رئیس هیئت انجمن های ورزشی اســتان در بخش دیگری 
از نشســت خبری خــود در خصــوص وضعیــت بازی ها و 
باشــگاه های الکترونیک اســتان توضیح داد: خوشبختانه با 
تأیید اساس نامه ای که در  یک ماه گذشته در وزارت ورزش 
و کمیســیون ماده پنج اتفاق افتاد، تمام گیم نت های سطح 
شهر مشهد می توانند با مراجعه به اداره کل ورزش و جوانان 
استان خراسان رضوی اساس نامه تدوین شده را مطالعه کرده 
و اگر شرایط آن را دارا بودند، از قالب گیم نت خارج شده و به 
عنوان مجموعه باشــگاه الکترونیک ورزشی به فعالیت خود 

ادامه دهند.

 شرط ثبت قرارداد کالدرون
 و استراماچونی با سرخابی ها

ورزش: دو باشگاه پرسپولیس و اســتقلال با سرمربیان جدید و 
خارجی خود قرارداد امضا کرده اند و آن ها کار خود را با این دو باشگاه 
آغاز کرده اند این در حالی است که فدراسیون فوتبال نام هر دو باشگاه 
را در فهرست باشگاه های بدهکاری که امکان ثبت قرارداد جدید در 
فصل نقل و انتقالات ندارند اعلام کرده است. البته پیش از این در 
فصل گذشته کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال فقط در صورتی 
مجوز ثبت قرارداد جدید به باشــگا ه های بدهکار را می داد که این 
باشگاه ها حداقل ۲۰ درصد از مبلغ قرارداد خرید های جدیدش را 
به طلبکاران بپردازد. بنابراین اگر بر فرض مبلغ قرارداد این دو مربی 
خارجی با پرسپولیس و اســتقلال مثلًا ۱۰ میلیارد تومان بدانیم 
سرخابی ها برای اینکه مجوز ثبت قرارداد این دو مربی خارجی را 
بگیرند حداقل باید ۲ میلیارد تومان از بدهی های گذشته شان را 

بپردازند یا به این میزان رضایت از طلبکاران خود دریافت کنند.

استقلال دنبال مهاجم خارجی
ورزش: تیم فوتبال استقلال تمریناتش را برای فصل آینده 
آغاز کرده و این هفته هم برای برپایی اردوی آماده ســازی 

راهی ترکیه می شود. 
باتوجه به جدایی ایسما و احتمالاً پاتوسی، خط حمله استقلال 
نیاز به تقویت دارد و شاید این جای خالی با جذب یک بازیکن 
خارجی دیگر پر شــود بخصــوص اینکه اســتراماچونی به 

مسئولان استقلال این نکته را متذکر شده است. 
کامران منزوی عضو هیئت مدیره استقلال در این خصوص 
گفت: مســئله جذب بازیکــن جدید می ماند بــه نظر آقای 

استراماچونی. 
وی اعلام کرد با توجه به ضعف های ســال گذشــته مهاجم 
تمام کننده خارجی بیاوریم که هنوز هم گزینه ای را معرفی 
نکرده اســت. بعد از معرفــی بازیکن مدنظــر، آقای فتحی 

مدیرعامل باشگاه کار را پیگیری می کند.

 مهرداد محمدی 
به تیم آوس پرتغال پیوست

ورزش: بازیکن ایرانی پیشین سپاهان به تیم آوس پیوست 
تا در لیــگ پرتغال توپ بزند. مهرداد محمــدی بازیکن تیم 
فوتبال سپاهان با عقد قراردادی به تیم آوس پرتغال پیوست. 
با اعلام صفحه رسمی باشگاه آوس محمدی در این تیم توپ 
خواهد زد. این تیم پرتغالی در لیگ برتر در این فصل در مکان 
چهاردهم قرار گرفت. امیر عابدزاده بازیکن ایرانی هم در تیم 
ماریتیمو پرتغال حضور دارد و تیمش در رده دوازدهم ایستاد.

رحمتی به ترکیه می رود
ورزش: در حالی که در روزهای اخیر خبر بازگشت دروازه بان 
جدید شهرخودرو به استقلال در چند رسانه منتشر شده، خبر 
فسخ قرارداد این دروازه بان تکذیب شد.همچنین قرار است 
مهدی رحمتی تا پایان هفته مدارک خود را تحویل باشــگاه 

شهر خودرو دهد تا مقدمات حضور این تیم در اردوی پیش 
فصل شان در ترکیه مهیا شود.

طارق از استقلال دور شد
ورزش: ســایت »البوابه« عراق خبر داد که استراماچونی، 
سرمربی ایتالیایی استقلال از غیبت همام طارق در تمرینات 
تیم از مسئولان باشگاه ســؤال کرد چون به او نیاز دارد.این 
رسانه عراقی در ادامه نوشت: مســئولان باشگاه استقلال از 
پاسخ به سرمربی ایتالیایی طفره رفتند و علاوه بر این طارق از 
باشگاه استقلال مبلغ بسیار بالایی را درخواست کرده است. با 
وجود اینکه طارق با مسئولان باشگاه در ایران جلسه گذاشت 
ولی به تمرینات تیم ملحق نشد و در نهایت به بغداد برگشت. 
طارق همام در اواخر فصل گذشته به دلیل مشکلات مالی و 
اعتراض به مسئولان باشگاه و همچنین با نظر فرهاد مجیدی 

برای قرار نگرفتن در ترکیب به کشورش بازگشت.

ضد  حمله

 استقبال ناظم الشریعه
از برگزاری بازی خداحافظی شمسایی

ورزش: سرمربی تیم ملی فوتسال کشورمان گفت که از برگزاری بازی 
خداحافظی وحید شمسایی استقبال خواهد کرد. محمد ناظم الشریعه 
در گفت  و گو با ســایت فدراسیون فوتبال با اشــاره به تمایل زیاد برای 
برگزاری بازی خداحافظی وحید شمسایی تصریح کرد: از این موضوع 
کاملًا اســتقبال می کنم و موافق این کار هستم. چرا که جایگاه و شأن 
تمامی ستارگان و بازیکنان ارزشمند فوتسال کشورمان باید حفظ شود.

۲ دستیار کالدرون وارد ایران شدند
ورزش: دستیاران ســرمربی آرژانتینی ظهر دیروز وارد تهران شدند. 
خوآگین )مربی و آنالیزور( و اینیگو والنسیا )مربی بدنساز(، دستیاران 
مدنظر کالدرون هســتند که دیروز وارد تهران شــدند تا کارشان را با 

پرسپولیس آغاز کنند.

نبرد احتمالی شاگردان منصوریان و برانکو
ورزش: تیم فوتبال ذوب آهن ایران در صورت غلبه بر الاتحاد عربستان، 
در مرحله یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان آسیا به مصاف برنده دیدار 
تیم های عربســتانی الاهلی و الهلال می رود. دیروز مراسم قرعه کشی 
مرحله یک چهارم نهایی فصل ۲۰۱9 مســابقات لیگ قهرمانان آسیا 
برگزار شد. این در حالی است که چهار دیدار مرحله یک هشتم نهایی 
رقابت ها در منطقه غرب آسیا هنوز برگزار نشده است. شاگردان علیرضا 
منصوریان در تیم فوتبال ذوب آهن که تنها نماینــده باقیمانده ایران 
در لیگ قهرمانان آسیا محسوب می شوند، در صورت شکست الاتحاد 
عربستان در مجموع دو دیدار رفت و برگشــت، به مصاف برنده تقابل 
تیم های الاهلی و الهلال عربســتان خواهند رفــت. برانکو ایوانکوویچ 

هدایت الاهلی عربستان را بر عهده دارد.

 آخرین وضعیت چشمی 
برای تمدید قرارداد با استقلال

ورزش: بازیکن ملی پوش اســتقلال در روزهــای آینده برای تمدید 
قــراردادش با این باشــگاه، پای میــز مذاکره می نشــیند. کریمی، 
مدیربرنامه های چشــمی درباره وضعیت این بازیکن به ایسنا اظهار 
کرد: چشمی برای ســپری کردن تعطیلات در دوبی حضور داشت و 
پس از بازگشتش در یکی، دو روز آینده به همراه او به باشگاه می رویم 
تا با مدیران استقلال مذاکره کنیم. وی افزود: این بازیکن پیشنهاداتی 
از کشورهای حاشیه خلیج فارس و اروپا دارد. البته اگر قرار بر لژیونر 
شدنش باشــد، به احتمال زیاد به اروپا می رود چون پیشنهاد الاهلی 
قطر را هم به همین دلیل رد کرد. مدیر برنامه های چشــمی در پایان 
گفت: تنها اولویت چشــمی برای بازی در ایران، استقلال است و او با 
وجود چند پیشــنهاد خوب داخلی به هیچ عنوان در باشگاه دیگری 

بازی نمی کند. 

توپ های فوتسال به شروع لیگ می رسد
ورزش: هفته نخست لیگ برتر فوتسال از فردا استارت می خورد، این 
در حالی اســت که هنوز تیم ها با توپ های قدیمی تمرین می کنند و 
توپ های جدید به دست آن ها نرسیده است. در جلسه دوشنبه سازمان 
لیگ فوتسال در مورد وضعیت توپ ها بحث شد و این طور که خبر رسیده 
توپ ها از گمرک ترخیص شــده و وارد فرودگاه امام خمینی)ره( شده 
است.سازمان لیگ نیز در تلاش است تا زودتر این توپ ها را به شهرهای 
مختلف و سالن محل برگزاری بازی ها رسانده تا فصل جدید لیگ برتر با 

توپ های جدید استارت بخورد.

هافبک استقلال زیر بار جراحی نرفت
ورزش: فرشید باقری به دلیل مصدومیت از ناحیه مچ در تمرینات تیم 
استقلال شرکت نکرده و این بازیکن در جلسه ای با استراماچونی به وی 
اعلام کرد که در حال پیگیری روند درمان خود است. در این بین باقری 
از پای خود عکس گرفت و پزشکان و جراح متخصص تشخیص دادند 
این بازیکن باید پای خود را به تیغ جراحی بســپارد که در این صورت 
باقری حداقل ســه ماه از میادین فوتبال دور خواهد بود اما ظاهراً خود 
باقری تصمیم گرفته که جراحی نکند و با درمان قســمت مصدوم به 

فوتبال خود ادامه بدهد.
به این ترتیب باقری باید در هفته های آینده به درمان مچ پای مصدوم 

بپردازد و بعد از آن به تمرینات استقلال اضافه شود.

منهای فوتبال

کوپا آمریکا
شیلی - پرو

پنجشنبه 13 تیر- ساعت:  5:00 - زنده از شبکه ورزش

کوپا آمریکا
برزیل - آرژانتین

چهارشنبه 1۲ تیر- ساعت:  5:00 - زنده از شبکه ورزش

ورزش در سیما

افسران نادو در اردوی وزنه  برداری
ورزش: افسران نادو با حضور در اردوی تیم ملی وزنه  برداری بزرگسالان 
از ملی پوشان نمونه گیری کردند.افسران ستاد ملی مبارزه با دوپینگ 
ایران )نادو( با حضور سرزده در اردوی تیم ملی وزنه  برداری بزرگسالان از 
اردونشینان تست دوپینگ گرفتند.تمرینات تیم ملی از دهم خرداد ماه 

آغاز شده است و تا زمان اعزام به مسابقات جهانی ادامه خواهد داشت.
اواســط مردادماه و همزمان با هفته اول لیگ  برتر باشگاه های کشور، 
رکوردگیری اردونشینان برگزار خواهد شد و ۱۲ ملی پوش برای مسابقات 

قهرمانی ۲۰۱9 جهان در تایلند انتخاب می شوند.
رقابت های قهرمانی ۲۰۱9 بزرگسالان جهان، ۲۷ شهریورماه تا پنجم 

مهرماه در تایلند برگزار می شود.

محسن کاوه، مدیر تیم های ملی کشتی آزاد شد
ورزش: در حالی که از ماه ها قبل غلامرضا محمدی به عنوان سرمربی 
تیم ملی کشتی آزاد اختیار تام داشت و به راه خود حتی بعد از تغییرات در 
رأس فدراسیون هم ادامه داد، حالا محسن کاوه به عنوان مدیر تیم های 
ملی انتخاب شده؛ کسی که همین چند روز قبل در جریان رقابت های 
انتخابی در کنار محمدی نشسته بود.  بازگشت محسن کاوه به کشتی 
از حکم سرپرست فدراسیون برای عضویت او در کمیته فنی مسابقات 
انتخابی کلید خورد. حالا امروز بهروز نعمتی در فاصله ۱5 روز تا انتخابات 
فدراسیون کشتی حکم جدیدی را برای کاوه صادر کرده است.سرپرست 
فدراسیون محسن کاوه را به عنوان مدیر تیم های ملی کشتی آزاد منصوب 

کرده تا روی کار کادرفنی تمام رده های سنی نظارت داشته باشد.

 سقوط تمام پینگ پنگ بازان ایران
در رنکینگ جهانی

ورزش: در جدیدترین رنکینگ فدراسیون جهانی تنیس روی میز تمامی 
پینگ پنگ بازان ایران نسبت به ماه قبل سقوط کردند.

فدراســیون جهانی تنیس روی میز جدیدترین رنکینگ بازیکنان را 
اعلام کرد. در رنکینگ جدید هر ۱۴ پینگ پنگ باز ایران نسبت به ماه 
قبل سقوط کردند. در بخش مردان نوشاد و نیما عالمیان هر کدام یک 
پله سقوط داشتند.بانوان ایران نسبت به مردان سقوط بیشتری داشتند. 
ندا شهسواری که در صدر رنکینگ بانوان ایران است نسبت به ماه قبل 
۴3 پله سقوط داشت و مهشید اشتری نیز که بعد از شهسواری دوم است 

هفت پله جابه جا شد.

معرفی شناگران اعزامی به رقابت های جهانی
ورزش: شیرجه و واترپلو، هجدهمین دوره مسابقات شنا قهرمانی جهان 
۲۱ تیر الی ۶ مرداد ۱398 در شهر گوانگجو کره جنوبی برگزار می شود. 
بر همین اساس کمیته فنی شــنا و کادر فنی تیم ملی پس از برگزاری 
مسابقات انتخابی اســامی شناگران اعزامی به این مســابقات را اعلام 
کردند. بنیامین قره حسنلو و علیرضا یاوری دو نماینده شنای ایران در 
این مسابقات هستند.همچنین هفتمین دوره مسابقات قهرمانی جوانان 
جهان نیز ۲۰ تا ۲5 آگوست ۲۰۱9 )۲9 مرداد الی سوم شهریور ۱398( 
به میزبانی بوداپست مجارستان برگزار خواهد شــد. پس از برگزاری 
مسابقات انتخابی میان نفرات منتخب جوانان لیگ شنا و جایزه بزرگ 
سال ۱39۷، اسم ســه نماینده ایران در این رقابت ها اعلام شد. متین 
سهران، مهرشاد افقری و متین بالسینی سه شــناگر جوان اعزامی به 

مسابقات قهرمانی جوانان جهان هستند.
اسامی شناگران اعزامی به مسابقات شنا قهرمانی جهان )کره جنوبی(:

بنیامین قره حسنلو
علیرضا یاوری

اسامی شــناگران اعزامی به مســابقات شــنا قهرمانی جوانان جهان 
)مجارستان(

متین سهران - مهرشاد افقری- متین بالسینی

هشدار رئیس هیئت انجمن های ورزشی خراسان رضوی به مسئولان و خانواده ها

رشته »اسلینگ شات« در ایران مجوز فعالیت ندارد
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آگهی تغییرات شرکت آمایش و توسعه شرق شرکت سهامی خاص
به شماره ثبت 19864 و شناسه ملی 10380353773

به اس��تناد صورتجلس��ه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ 1398,03,09 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقای محمدحسین 
پاپلی یزدی به ش��ماره ملی 4430411921 خانم فاطمه وثوقی به ش��ماره ملی 0037135341آقای س��یروس شفقی به شماره 
ملی 2753307970 به س��مت اعضا اصلی هیئت مدیره برای 2 س��ال انتخاب گردیدند ..خانم مریم صفاکمال به ش��ماره ملی 
0930872411به سمت بازرس اصلی و خانم مهدیه قمصریان به شماره ملی 0063862425 به سمت بازرس علی البدل برای 

مدت یک سال مالی انتخاب گردیدند . روزنامه قدس جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید .
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )517647(
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آگهی تغییرات شرکت نیک پاژ شرق شرکت سهامی خاص به شماره ثبت 7838 و شناسه ملی 10380236314 
به اس��تناد صورتجلس��ه مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده مورخ 1398,02,07 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - اعضاء هیئت مدیره به قرار 
ذی��ل انتخاب گردیدند: آقایان کریم خسروش��اهی با ش��ماره مل��ی 5779808996 ، وحید وحیدیان کامیار با ش��ماره ملی 0941770427 ، 
نوید وحیدیان کامیار با ش��ماره ملی 0941781631 ، بهزاد خسروش��اهی با ش��ماره ملی 0939748827 و کامیار وحیدیان کامیار با شماره 
ملی 0937732311 به عنوان اعضای اصلی هیئت مدیره برای مدت دو سال انتخاب گردیدند. - روزنامه کثیرالانتشار قدس جهت درج                      
آگه��ی های ش��رکت تعیین ش��د. - آقای محمدتقی فرهنگی راد به ش��ماره مل��ی 0944048676 به عنوان بازرس اصل��ی ، آقای مرتضی 

کنویسی به شماره ملی 0934149453 به عنوان بازرس علی البدل برای مدت یک سال مالی انتخاب گردیدند.
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )517416(

س
,9
80
42
58

آگهی تغییرات شرکت ساختمانی درگاه ضامن شرکت سهامی خاص به 
شماره ثبت 42231 و شناسه ملی 10380581404 

به اس��تناد صورتجلس��ه هیئت مدیره مورخ 1398,01,21 تصمیمات ذیل اتخاذ ش��د : 1- آقای جعفر خراس��انی قصاب کد ملی 
0939354111 به نمایندگی از شرکت ساختمانی شهرسازی هشتم )سهامی خاص( با شناسه ملی 10103024953به سمت رئیس 
هیئت مدیره . 2- آقای فخرالدین زرین کیا کد ملی 2753551413 به نمایندگی از ش��رکت س��رمایه گذاری ساختمانی سپه 
)س��هامی خاص( با شناس��ه ملی 10101127873 به سمت نائب رئیس هیئت مدیره . 3- آقای محمد حسین علی آبادی کد ملی 
0934078221به نمایندگی از شرکت سرمایه گذاری توسعه عمران سپهر هشتم )سهامی خاص( شناسه ملی10320206471 به 
سمت عضو هیئت مدیره . 4- آقای محمد حسین علی آبادی کدملی 0934078221 به سمت مدیرعامل)خارج از سهامداران( 
برای باقیمانده مدت تصدی تا تاریخ 1398,10,18 انتخاب گردیدند -کلی��ه اس��ناد و اوراق بهادار و تعهد آور رس��می و بانکی 
شرکت با امضای مشترک مدیرعامل و یکی از اعضای هیئت مدیره همراه با مهر شرکت و در غیاب مدیرعامل با امضاء دو نفر 
از اعضاء هیئت مدیره به همراه مهر ش��رکت و اوراق عادی و اداری با امضاء مدیر عامل و مهر ش��رکت دارای اعتبارمی باش��د 

. - حدود و اختیارات هیئت مدیره در ماده 40 اساسنامه به بشرح صورتجلسه به مدیر عامل تفویض گردید. 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )517428(

آگهی تغییرات شرکت منحله درحال 
تصفیه سرمایه گذاری آستان قدس 
رضوی ش�رکت س�هامی خ�اص به 
ش�ماره ثبت 10997 و شناس�ه ملی 

10380267089
به اس��تناد صورتجلس��ه مجم��ع عمومی ع��ادی بطور 
فوق العاده م��ورخ 1397,10,24 تصمیمات ذیل اتخاذ 
ش��د : 1( س��ازمان بازرس��ی ، حسابرس��ی و خدم��ات 
مدیریت آستان قدس رضوی برای سال مالی منتهی 

به97,12,29 به عنوان ناظر تصفیه تعیین گردید .
2- صورت ه��ای مالی منتهی به 95,12,30 و 96,12,29 

به تصویب مجمع رسید .
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
 اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد 

)517435(

س
,9
80
42
60

آگهی تغییرات شرکت صنایع فولادی 
پرالک خراسان شرکت سهامی خاص 
به شماره ثبت 42584 و شناسه ملی 

 10380583896
به اس��تناد صورتجلس��ه مجم��ع عمومی ع��ادی بطور              
فوق العاده م��ورخ 1397,12,27 تصمیمات ذیل اتخاذ 
ش��د : باتوجه به اس��تعفای آقای حبیب ا      لله شاهنده 
کدملی 0639429238 از عضویت هیئت مدیره آقای 
پویا پارس��ایی مقدم کدملی 0924300299 به عنوان 
عضو اصلی هیئت مدیره برای باقیمانده مدت تصدی 

مدیران تاتاریخ 1398,7,16 انتخاب شدند.
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
 اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد 

)517425(

س
,9
80
42
57

آگه�ی تغیی�رات ش�رکت خدم�ات 
مس�افرت هوای�ی س�ی ن�ور پرواز 

ایرانیان شرکت سهامی خاص 
به شماره ثبت 53935 

و شناسه ملی 14004780589 
عموم��ی                                  مجم��ع  صورتجلس��ه  اس��تناد  ب��ه 
ف��وق العاده م��ورخ 1398,02,24 و نامه ش��ماره 
9825 م��ورخ 1398,02,31 س��ازمان هواپیمایی 
کشوری تصمیمات ذیل اتخاذ شد : تعداد اعضای 
هیئ��ت مدیره از 4 نفر به 6 نفر افزایش یافت و 

ماده مربوطه در اساسنامه اصلاح گردید. 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
 اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد 

)517358(

س
,9
80
42
53

  صفحه 11    98.04.01

س
,9
80
48
9

آگهی تغییرات شرکت صنایع فولادی پرالک خراسان شرکت سهامی خاص
 به شماره ثبت 42584 و شناسه ملی 10380583896

به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 1397,12,27 تصمیمات ذیل اتخاذ شد : آقای ایمان طالبی به کد ملی 0946787735به 
س��مت رئیس هیئت مدیره و آقای پویا پارس��ایی مقدم به کد ملی 0924300299 به س��مت نائب رئیس هیئت مدیره وآقای 
علی واعظی به کد ملی 3670243003 به س��مت عضوهیئت مدیره ومدیرعامل برای باقیمانده مدت تصدی مدیران تا تاریخ 
1398,7,16 انتخ��اب ش��دند. کلیه اوراق به��ادار و تعهدآور ازقبیل چکها ، س��فته ها ، بروات وقراردادها با امضای مش��ترک 

مدیرعامل ویکی از اعضای هیئت مدیره همراه با مهر شرکت دارای اعتبار خواهد بود .
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )517630(

س
,9
80
42
26

آگهی تغییرات شرکت آبتین نبی آسیا شرکت سهامی خاص
به شماره ثبت 41885 و شناسه ملی 10380577384

به اس��تناد صورتجلس��ه مجمع عمومی عادی س��الیانه م��ورخ 1398,03,01 ونامه ش��ماره 
1474مورخ 1398,3,2 انجمن صنفی شرکتهای حمل و نقل بین المللی خراسان تصمیمات 
ذی��ل اتخاذ ش��د : -آقای غ��لام مولا ابوبکری به ش��ماره مل��ی 0749359501 آقای جلیل 
قویدل به ش��ماره ملی 0749782285خانم فهیمه قویدل به ش��ماره ملی0749372699 
به عنوان اعضاء اصلی هیئت مدیره ش��رکت برای مدت دو س��ال انتخاب گردیدند . آقای 
مصطفی ش��کوری نوبهاری به ش��ماره ملی0749563788 به سمت بازرس اصلی و آقای 
افشین ترخانیان به شماره ملی0922155909 به عنوان بازرس علی البدل برای مدت یک 
س��ال مالی انتخاب گردیدند . روزنامه کثیرالانتش��ار قدس جهت نشر آگهی های شرکت 

انتخاب گردیدند . ترازنامه شرکت منتهی به سال مالی 97 به تصویب رسید.
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

 اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )517447(

س
,9
80
42
59

آگهی تغییرات شرکت آبتین نبی آسیا شرکت سهامی خاص 
به شماره ثبت 41885 و شناسه ملی 10380577384

به استناد صورتجلس��ه هیئت مدیره مورخ 1398,03,01 ونامه شماره 1447مورخ 
1398,3,2 انجمن صنفی شرکتهای حمل و نقل بین المللی خراسان تصمیمات ذیل 
اتخاذ شد : آقای غلام مولا ابوبکری به شماره ملی 0749359501 به سمت رئیس 
هیئت مدیره خانم فهیمه قویدل به شماره ملی 0749372699 به سمت مدیرعامل 
و نایب رئیس هیئت مدیره- آقای جلیل قویدل به شماره ملی 0749782285 به 
س��مت عضو هیئت مدیره انتخاب گردیدند و کلیه اسناد و اوراق رسمی و بهادار 
و تعه��د آور و اوراق ع��ادی و اداری با دو امضاء از س��ه امضاء اعضاء هیئت مدیره 

همراه با مهر شرکت معتبر می باشد. 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی

 اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )517430(

س
,9
80
42
55

آگهی تغییرات شرکت نیک پاژ شرق شرکت سهامی خاص
 به شماره ثبت 7838 و شناسه ملی 10380236314

به اس��تناد صورتجلس��ه هیئت مدیره م��ورخ 1398,02,08 تصمیم��ات ذیل اتخاذ 
ش��د : آقای نوی��د وحیدیان کامیار با ش��ماره ملی 0941781631 به س��مت رئیس 
هیئت مدیره و مدیرعامل آقای کریم خسروش��اهی با ش��ماره ملی 5779808996 
به س��مت نایب رئیس هیئت مدیره آقایان وحید وحیدیان کامیار با ش��ماره ملی 
0941770427 بهزاد خسروشاهی با ش��ماره ملی 0939748827 کامیار وحیدیان 
کامیار با ش��ماره مل��ی 0937732311 به عنوان اعضای هیئ��ت مدیره برای مدت 
دو س��ال انتخ��اب گردیدند. کلیه چکه��ا، قراردادها، اوراق و نیز اس��ناد بهادار و 
تعهدآور رس��می و بانکی با امضای دو نف��ر از اعضای هیئت مدیره به همراه مهر 

شرکت معتبر خواهد بود.
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی 

اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )517397(

س
,9
80
42
54

آگهی تغییرات شرکت خدمات مسافرت هوایی سی نور پرواز ایرانیان شرکت سهامی خاص 
به شماره ثبت 53935 و شناسه ملی 14004780589 

به اس��تناد صورتجلس��ه هیئت مدیره مورخ 1398,02,25 و نامه شماره 9825 مورخ 1398,02,31 سازمان هواپیمایی کشوری تصمیمات ذیل اتخاذ شد : 
هادی پایدار مقدم به ش��ماره ملی 0938520441 به س��مت رئیس هیئت مدیره احمد ارفع رحیمیان به شماره ملی 0932064191 به سمت نایب رئیس 
هیئت مدیره بی بی فاطمه ابوطالبی به شماره ملی 0940060752 به سمت مدیر عامل وعضو هیئت مدیره حامد پایدار مقدم به شماره ملی 0939877813 
عضو هیئت مدیره مهدی پایدار مقدم به شماره ملی 0944812961 عضو هیئت مدیره و یوسف ارفع رحیمیان به شماره ملی 0923763708 عضو هیئت 
مدیره برای مدت دوسال انتخاب گردیدند و حق امضاء کلیه اوراق واسناد بهادار وتعهد آور و رسمی و بانکی شرکت با امضاء مشترک رئیس هیئت مدیره 

)آقای هادی پایدار مقدم( و نائب رئیس هیئت مدیره ) آقای احمد ارفع رحیمیان( به همراه مهر شرکت معتبر میباشد.  
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری مشهد )517379(
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چهار شنبه 12 تير 1398

 29 شوال 1440 3جولاى 2019   سال سى و دوم  شماره 9003 

فرهنگ و هنر

خبر

يك مستندساز تأكيد كرد
ضرورت ورود به عرصه توليد فيلم مشترك

فرهنگ و هنر/ زهره كهندل: 
مهرداد اســكويى، مستندســاز 
كشورمان با اشــاره به ضرورت 
ورود به عرصه توليد مشــترك 
در فيلم سازى گفت: در سال هاى 
اخير فيلمســازان زيــادى وارد 

عرصه توليد مشــترك شده اند مثلاً در ســينماى افغانستان از بهترين 
تدوين گران و تصويربرداران آمريكايى استفاده مى كنند و كارگردان افغان 
با اســتفاده از يك گروه بين المللى حرفه اى فيلمش را به استانداردهاى 
جهانى نزديك مى كند. به گفته اسكويى، بايستى فيلمسازان ايرانى روى 
توليدات مشترك بين المللى اهتمام بيشترى داشته باشند تا بتوان سطح 

تكنيكالى فيلم هاى ايران را بالا برد.
او با بيان اينكه اين اتفاق مهم در سينماى ايران افتاده است و اميدواريم با 
قدرت و قوت بيشترى دنبال شود، خاطرنشان كرد: اين ورود و همفكرى 
جهانى مهم است، چون فيلمسازان بسيار خوبى داريم و نگاه، فرم و زبان 
سينماى ايران به مدد فيلمسازان بزرگ ما در جهان شناخته شده است، 
اميدواريم كه اين خط وصل از ســينماگران قديم به سينماگران جديد، 
تقويت شــود تا توليد فيلم هنرى زنده بماند. اين فيلمساز اظهار داشت: 
در دوره اى كه پول هاى زيادى وارد ســينما مى شود و نوعى از سينماى 
سطحى شــوخى هاى دم دستى و لودگى، شرايطى را به وجود آورده كه 
صداهاى مســتقل هنرى شنيده نشود، ســينماگران دغدغه مند، تنها 
صداهايى هستند كه كمك مى كنند فيلم هاى هنرى ايران در دنيا ديده 

شود چون سينماى ايران جايگاه مهمى در جهان دارد.
اســكويى گفت: رقابت براى گرفتن كمك هزينه توليد فيلم در سطح 
بين المللى بســيار دشوار شــده اســت و افرادى كه در حوزه آموزش، 
هزينه هاى زيادى كرده اند رقيب فيلمسازان جوان و كم تجربه هستند، 
چون مى دانند طرح پيشنهادى را چطور بنويسند تا بتوانند فاند بگيرند، 

به همين دليل رقابت سختى براى گرفتن اين كمك هزينه وجود دارد.
او يادآور شد: از سوى ديگر وقتى دنبال تهيه كننده بين المللى هستيد 
شرايط، بسيار سخت و رقابتى مى شــود، چون شما براى گرفتن مبلغ 

محدودى پول، داريد با فيلمسازانى از سراسر جهان رقابت مى كنيد.

نمايش عكس هاى قاجارى 
حرم حضرت معصومه  در خانه تاريخى ملك

تاريخى  پرده  هنر:  و  فرهنگ 
حضــرت  متبــرك  روقبــرى 
عكس هــاى  و  معصومــه(س) 
فاطمه  حضــرت  حرم  تاريخى 
قاجار،  دوره  در  معصومــه(س) 
گراميداشــت  آيين  با  همزمان 

ميلاد حضرت فاطمه معصومه سلام االله عليها در خانه تاريخى ملك در 
بازار بين الحرمين تهران به نمايش اختصاصى درمى آيد.

يازدهمين جشنواره فرهنگى- هنرى ماه هشتم به مناسبت دهه كرامت 
در كتابخانه و مــوزه ملى ملك، با برگزارى آيين گراميداشــت ولادت 
فرخنده حضــرت فاطمه معصومه(س) در خانــه تاريخى ملك (مكان 
پيشــين كتابخانه و موزه ملى ملك) در روز پنجشنبه، 13 تير 1398، 
از ساعت 10 گشايش مى يابد. نمايش اختصاصى پرده تاريخى روقبرى 
متبرك حضرت معصومه(س) و نمايشــگاه عكس هــاى تاريخى حرم 
حضرت فاطمه معصومه(س) در دوره قاجار با همكارى آســتان مقدس 
حضرت فاطمه معصومه ســلام االله عليها، بخشى از برنامه هاى فرهنگى 
اين آيين گراميداشت خواهد بود. يازدهمين جشنواره فرهنگى- هنرى 
ماه هشــتم كه به مناسبت دهه كرامت در بزرگ ترين موقوفه فرهنگى 
ايران برگزار مى شــود، اين گونه گشايش خواهد يافت و كتابخانه و موزه 
ملــى ملك در اين دهه با برنامه هــاى گوناگون فرهنگى و تخصصى در 
گســتره فرهنگ رضوى و زمينه هاى تخصصى موزه دارى و كتابدارى از 
دوستداران فرهنگ و هنر اسلامى- ايرانى ميزبانى خواهد كرد. سخنرانى، 
منقبت خوانى و بازديد از بخش هاى گوناگون خانه تاريخى ملك، از ديگر 
برنامه هاى اين آيين گراميداشــت خواهد بود. خانه تاريخى ملك، مكان 
پيشين كتابخانه و موزه ملى ملك، در بازار بين الحرمين تهران جاى دارد. 

دلالانى كه پول مى گيرند 
و سالن كنسرت پر مى كنند!

مختاباد،  عبدالحســين  ايلنا: 
مــدرس موســيقى و خواننده 
با بيــان اينكه در حــال حاضر 
ســليقه عمومى به ســمت آثار 
مصرفى ســوق پيدا كرده است، 
گفت: فعالان اين نوع موسيقى 

يك فصل برنامه ارائه مى كنند و پس از آن براى هميشــه كنار مى روند 
و آثارشــان نيز فراموش مى شــود. آن افراد، در مدت زمانى كوتاه رشد 
مى كنند و كمى بعد از بين مى روند و تمام مى شوند. قضيه اين است كه 
هنر كشور فضايى آنارشيستى پيدا كرده است؛ البته اين فضا محدود به 
موسيقى نيست و در سينما، تئاتر، ادبيات و ديگر رشته هاى هنرى وجود 
دارد. متأسفانه در سال هاى اخير فرهنگ و هنر كشور به سمت و سوى 
غلطى سوق داده شده و اين رويه كار را به آنجا رسانده كه آثار توليد شده 

مصرفى، لحظه اى و سطحى هستند. 
وى اضافه كرد: در اين ميان عده اى بر اســاس رانت هايى كه دارند يا با 
اتكا به امكانات سطحى شان مى خواهند بلافاصله به سود و جايگاه برسند. 
نام اين اشــخاص را تهيه كننده گذاشــته اند، اما من آن ها را تهيه كننده 
نمى دانم. آن ها دلالانى هســتند كه از طرف مقابل پول مى گيرند و در 
ازاى آن كارهايى انجام مى دهند و سالن كنسرتشان را پر مى كنند و اگر 
شــما با همان شخصى كه كنسرت داده صحبت كنيد، خواهيد ديد كه 

بدهكارى هاى بسيارى دارد.
مختاباد افزود: من مطمئنم كه وضعيت فعلى پايدار نيست و سرانجام خيلى 
زود اين خس و خاشاك كنار خواهند رفت و سيستم و رويه درست حاكم 
خواهد شــد. واقعيت اين است كه من و نسلى كه براى هنر مملكت كار 
كرده و زحمت كشيده، براى شهرت و پول نيامده  بوديم كه حالا با تغيير 
شرايط همه چيز را رها كنيم و برويم. به هرصورت من و امثال من براى 
فرهنگ وهنر اين مملكت ارزش قائليم و به فعاليت هايمان ادامه خواهيم 
داد و كار خواهيم كرد. در سال ها و دهه هاى گذشته موضوعات و مسائل 
مختلفى وجود داشته اند كه وضعيت موسيقى هنرى كشور را تحت تأثير 
قرار داده اند و اتفاقات فعلى را براى آن رقم زده اند. نخســتين موضوع اين 
اســت كه ما رسانه ملى نداريم. به طور واضح،  هنرمندان ملى مملكت نه 

در تلويزيون جايى دارند و نه مى توانند در خارج از كشور فعاليت كنند. 

 فرهنگ و هنر/ فاطمه عامل نيك  با وجود 
اينكه امروزه پى نما (كاميك بوك) جوابگوى نياز 
بخش اعظمى از مردم جهان از كودك تا بزرگسال 
اســت و توانسته بخشى از صنعت فرهنگى را در 
بسيارى از كشورها به حركت دربياورد، در كشور ما 
با غفلت و بى توجهى مواجه شده است. اينكه اين 
غفلت از كجا ناشى شده و در حال حاضر چه كارى 
مى توانيم براى شكل گيرى اين رسانه پركاربرد در 
كشورمان انجام بدهيم، داراى ناگفته هايى است كه 
در ادامه با هنرمند جوان اين عرصه سيد مصطفى 
حســينى درباره آن گفت وگو كرده ايم. مصطفى 
حسينى متولد 1358 در مشهد است. وى فعاليت 
حرفه اى در زمينه انيميشــن و كاميك را از سال 
1381 با طراحى شخصيت، انيماتور و مشاوره اى 
فيلم نامه سريال ها و فيلم هاى كوتاه انيميشنى آغاز 
كرده است. حسينى نويسنده و طراح كتاب هاى 
كاميك «زال و ســيمرغ» در يــك جلد، «زال و 
رودابــه» در دو جلد و «رســتم در هفت خوان» 
در ســه جلد بوده اســت و در حال حاضر سرى 
كتاب هاى «رســتم نامه» را در دست توليد دارد. 
همچنين نويسنده و كارگردان انيميشن هاى «همه 
ايمــان» (1393) و «آخرين پيامبــر» (1393)، 
سريال«ماجراهاى اين ور آب» (1395) بوده است. 
وى در سينمايى شــهر قصه كه در دست توليد 

است به عنوان طراح حضور دارد.   

  با وجود اينكه امروزه پى نما در بسيارى از 
كشورها همچنان مخاطب زيادى از كودك تا 
بزرگسال دارد، در كشور ما همچنان مهجور 
است، به نظر شما دليل اين غفلت چه بوده 

است؟
تا آنجايى كه من اطلاع دارم پيش از انقلاب به قول 
معروف كاميك هــاى آن طرف آبى مى آمده و در 
ايران منتشر مى شده است كه معروف ترين آن ها 
«تن تن» و پس از آن مواردى مثل «ســوپرمن»، 
«بت من» و از اين دست است. البته در آن زمان 
يكى، دو تا كار در خود ايران توليد و منتشر شد، 
مانند داســتان رستم و اسفنديار و يكى، دو تا اثر 
تاريخى، اما هرگز تبديل به يك صنعت نشد. پس 
از انقلاب اما، نگاهى در حــوزه ادبيات غالب بود 
كه كاميك را نمى پســنديدند و معتقد بودند اين 
قالب، تخيل را محدود مى كنــد و بدتر از آن در 
حوزه محتوا نگاهشان اين بود كه كاميك رسانه اى 
است صرفاً در خدمت اهداف امپرياليسم. اين نگاه 
هم احتمالاً از آنجا ناشــى مى شده است كه آنچه 
تا آن زمان در كشورمان در قالب كاميك منتشر 
شــده بود، مواردى مانند «بتمن» و «سوپر من» 
بوده اند كه در آن ها ابرقهرمان غربى به عنوان نجات 
دهنده معرفى مى شوند. حتى در داستان هاى «تن 
تن» هم اقوام غير غربى، بدوى و عقب مانده تعريف 
شده اند و نگاه از بالا به پايين نسبت به شرقى ها در 
آن ها حس مى شود. خلاصه ضديتى با اين قالب 
در داخل و در بدنه تصميم ســازان حوزه فرهنگ 
به وجــود آمد و اصلاً كاميك را نمى خواســتند. 
در حالــى كه بقيه قالب هاى هنرى كارشــان را 
مى كردند و مثلاً ســينما و تئاتر راهشان را ادامه 
دادند و از شكل فيلمفارسى درآمدند و طرحى نو 
درافكندند و افتخارآفرين هم شدند، اجازه ادامه راه 
و شكوفايى به كاميك داده نشد و حدود 20 سالى 
كمترين فعاليتى در اين حوزه شكل نگرفت. به اين 
ترتيب بايد گفت ما خودمان را از رسانه اى به نام 
كاميك محروم كرديم. رسانه اى كه مى توانست از 
لحاظ فرهنگى خيلى پركاربرد باشد و بسيارى از 
داســتان هاى ما را پوشش دهد و پل مؤثرى بين 
محتواهاى فرهنگى و جامعه مخاطبين باشــد، 
چنان كه در كشــورهايى مثل آمريكا و ژاپن اين 

نقش را با قدرت ايفا كرده و مى كنند.

  در حال حاضر وضعيت پى نما را در كشور 
چطور ارزيابى مى كنيد؟ 

كاميك در ايران يك رســانه نو اســت. هرچند 
سابقه اى در كشورمان دارد، اما اينكه به طور جدى 
برود سراغ جذب مخاطب، چندسالى است اتفاق 
افتاده اســت. كميك اســتريپ روزنامه اى كه از 
گذشته بوده و هنرمندانى مانند بزرگمهر حسين 
پور و.كار مى كردند با كاميك متفاوت است. كاميك 

در واقع داستان روايت شده در قالب تصاوير پياپى 
اســت و عناصر درام و شــخصيت پردازى در آن 
اهميت دارد. در اين مدت خيلى كارهاى جسته 
گريخته اى در كشــور انجام شــد و بيشتر ما در 
نشريه ها اين سبك كار را ديديم كه با نام و تلاش 
آقاى رزاقى در آميخته است. يك كار مهم ديگر در 
اين عرصه داستان عاشوراى جناب اقبالى بود كه 
به صورت تك جلدى انجام گرفته بود و بعدها به 
زبان هاى ديگرى هم ترجمه شد. يكى، دو اثر هم 
در حوزه شاهنامه ســراغ داريم كه انجام شد، اما 
توزيع و تبليغ درستى پشت سرشان نبود و ديده 
نشدند. براى خود من نخستين مواجهه حرفه اى 
با كاميك در ســال 85 بود به واسطه يك پروژه 
كه از ســوى يك شركت اماراتى تعريف شده بود 
و مشتمل بر هشت جلد كتاب داستانى مستقل 
با شخصيت هاى مشترك و يك ابر قهرمان بومى  
امارات بــود. تا آن زمــان كار حرفه اى من فقط 
انيميشن بود، اما اين پروژه سبب شد نگاه حرفه اى 
من به اين رسانه شكل بگيرد و براى خود من بسيار 
جذاب بود و متوجه شدم چقدر اين رسانه مى تواند 
پربازده باشــد. به نظرم آمد كاميك از يك طرف 
تا حد زيادى جذابيت هاى پويانمايى را دارد و در 
عين حال هزينه و زمان توليد آن با انيميشن قابل 

مقايسه نيست. 
از آن زمــان من پيگيــر كار در آن حوزه بودم و 
پيشنهاد هايى را در جاهاى مختلف مطرح كردم 
كه سرانجام در سال 90، با همراهى بعضى دوستان 
در مؤسسه خراسان اين اتفاق افتاد. همزمان بحث 
خانه پى نما پيش آمد و شكل گيرى مدرسه پى نما 
و به موازاتش افراد محدودى كه در اين حوزه بودند 
كنار هم جمع شدند و اتفاقات به همديگر شتاب 
دادند. بعضى كارهايى كه پيشتر توليد شده بودند، 
اما به چاپ و انتشار نرسيده بودند بالاخره رنگ بازار 
را به خودشان ديدند. مجموع اين اتفاق ها در كنار 
بازگشت شكوهمند سوپرقهرمان هاى كاميك به 
دنياى سينما در جهان موجب توجه به اين رسانه 
از طرف نهادهاى فرهنگى و ناشران شد و مى توان 
گفت در همين دو، سه سال اخير عزمى از طرف 

اين افراد شكل گرفته تا كار در اين حوزه انجام شود 
و ناشران هم متوجه شده اند كه با تبليغات و عرضه 
مناسب مى توان اين محصول را در بازار عرضه كرد 

و به موفقيت هم رسيد. 
 چرا كاميك بوك به عنوان صنعتى با چرخه 
پراشتغالى از توليد و توزيع و احتمالاً گردش 

مالى مناسب در ايران شكل نگرفته است؟
صنعت فرهنگى در همه دنيا براى شــكل گيرى 
زمينه هايى مى خواهد و كاميك هم از اين قاعده 
مستثنا نيســت. كاميك از يك جهت در رسته 
كتاب دســته بندى مى شــود و مشكلات عرصه 
كتابخوانى مبتلابه اين قالب نيز هست. خيلى جاها 
به عنوان مثال زمينه نيــاز به اين محصول را در 
مخاطب از ســن بسيار پايين و به شكل گسترده 
ايجاد مى كنند. از كتاب هايى كه از سن يك سالگى 
و دوسالگى در اختيار كودك قرار داده مى شود تا 
كودك كتابخوان بار بيايد و تا بزرگسالى اين روند 
همين طور ادامه دارد و افراد به بهانه هاى مختلف به 
سمت كتاب سوق داده مى شوند. طبيعتاً در يك 
جامعــه كتابخوان جا  انداختن كاميك كار خيلى 
راحت ترى است. جداى از اين ها، مهم است علاوه 
بر بعد فرهنگى به جنبه هــاى اقتصادى صنعت 
كتاب هم توجه شــود. كتاب يك محصول است 

كه مى تواند اشتغال و گردش سرمايه ايجاد كند و 
كاميك نيز مى تواند بخش بزرگى از اين محصول را 
به خودش اختصاص بدهد. به عنوان مثال در مورد 
كشور ژاپن چنان كه مى دانيم قسمت اعظم آنچه 
به عنوان سرانه مطالعه عنوان مى شود با خواندن 
مانگاها يا همان كاميك ژاپنى تأمين شده است. 
بــه نظر من توجه صرف بــه بعد فرهنگى كتاب 
موجب شــده توجه به ابعاد اقتصادى آن در نگاه 
سياست گذاران كمرنگ باشد و اين صنعت وابسته 
و يارانه اى رشــد كند و به همين خاطر چرخ هاى 
صنعت فرهنگى در كشور ما بسيار كند است. ايجاد 
يك نگاه چندجانبه نگرانه لازمه رشد بهتر اين هنر 
صنعت است كه در آن به روش هاى توزيع و تكثير 
محصول فرهنگى در قالب هاى مختلف و موازى، از 
كتاب و انيميشن و بازى تا نوشت افزار و لباس و 
ديگر لوازم شخصى  انديشيده شده و ارتباط بين 
اين محصولات كاملاً برقرار شده است و مى تواند 
اثرگذارى فرهنگى محصول را در كنار سودآورى 

چند برابرى تضمين كند. 

  به نظر شــما ضعف ما در پى نما بيشتر 
به ضعف تصويرگــرى برمى گردد يا ضعف 
داستان پردازى، شايد هم به دليل تيم بودن 

اين كار ما در آن ضعف داريم؟ 
مشكل بيشتر از حوزه سياست گذارى است. بايد 
اين احساس نياز در سياست گذاران فرهنگى شكل 
بگيرد. اين احســاس نياز كــه در فضاى فرهنگ 
عمومى كشور نياز به داستان هاى اورجينال بومى 
وجــود دارد و بايد در قالب هاى مختلف و جذاب 
عرضه شود. به نظر من مشكل از سمت هنرمند 
يا داستان نويس نبوده است، بلكه مشكل از بازارى 
اســت كه كار درخورى از هنرمند و نويســنده 
نخواســته و مطالبه نكرده است. در همين مدت 
محدودى كه كمى  نگاه به اين رسانه جدى شده 
اســت، مى بينيم كه هنرمندان پاى كار هستند، 
قراردادها بســته مى شــود و افراد كار مى كنند و 
حتى از قديم هــم محصولاتى آماده براى عرضه 
وجود داشته اند، پس مشكل از اين سمت نيست 

مشــكل از فقدان نگاه درست به اين عرصه است 
كــه نمى داند مى توان به اين حوزه پرداخت و كار 
اقتصادى كرد. اين نگاه است كه مغفول مانده است 
براى همين ما نــگاه مى كنيم و مى بينيم چقدر 
فرصت هاى سرمايه گذارى در اينجا وجود دارد، اما 

هيچ كس به سراغش نمى رود.

  با توجــه به اينكه كاميك بوك از طريق 
تأثيرات غيرمســتقيم بــر ذهن مخاطب 
نهادينــه كردن فرهنگ  مى تواند موجب 
خاصى در كودكان باشد، چرا از اين ظرفيت 

براى انتقال فرهنگى استفاده نمى شود؟
كاميك بوك جامع نقاط قوت دو رسانه ادبيات 
و انيميشــن اســت و مى توان گفت كه بخشى 
از نقــاط ضعف اين دو رســانه را جبران كرده 
است. اين رسانه نســبت به ادبيات بسيار براى 
ارتباط گيرى آسان تر اســت، چون مخاطب به 
كمك تصوير با محتوا خيلــى راحت تر ارتباط 
مى گيــرد و از اين جهت به انيميشــن و گيم 
شباهت دارد، اما از آن طرف به نسبت انيميشن 
بسيار ارزان و در دسترس است. شما انيميشن 
را بايــد به كمك يك ابزارى ببينيد به هر حال 
يك سينمايى يك تلويزيونى بايد موجود باشد، 
اما كاميك را چاپ مى كنيد و در قطار، اتوبوس 
و.. قابل خواندن اســت، همان طــور كه كتاب 
خيلى جاها مى تواند برود كه تلويزيون در آن ها 
وجود ندارد. بــراى حضور در موبايل و اينترنت 
هــم كاميك قالبى به نام موشــن كاميك را به 
خود مى گيرد كه باز هم چيزى بين انيميشــن 
و همان كاميك هاى ســنتى است. همان طور 
كه تئاتر به نسبت سينما يك رسانه جداست يا 
حتى شعر به نسبت نثر دو رسانه جدا به حساب 
مى آيند، كاميك هم يك رسانه مستقل است كه 
من به آن هنر نهم مى گويم و معتقدم يك هنر 
جداست. چون نوع نوشتن و شكل گيرى خودش 
را دارد و همه امتيازهايى كه براى ساير رسانه ها 
قائليد براى اين رســانه هم مى توان برشمرد. به 
نظر من همين نداشــتن شناخت از قابليت ها و 
خصوصيات ويژه كاميك موجب شده ما رسانه 
پر قابليتى در حوزه فرهنگ ســازى و همچنين 
آموزش در اختيار داشــتيم، اما از آن استفاده 

نكرديم.

  در پايان به نظر شما راه هاى پيشرفت اين 
هنر در كشور ما چيست؟ 

هميــن اتفاق هايــى كه در حال انجام اســت 
جزوى از مســيرى اســت كه مــا را به آينده 
بهترى براى اين هنر مى رســاند. اين رســانه 
نيازمند اطلاع رســانى و شناخته شدن است. 
بايد براى مخاطبان تعريف و ارائه شود. همين 
حالا بخش بزرگى از مخاطب ما به غلط تصور 
مى كند اين رســانه  مختص كودك و نوجوان 
اســت. خب اين نيست. آن نگاه هايى كه راجع 
به سوپر قهرمان ها و داستان هاى تخيلى گفتيم 
هم هنوز نسبت به كاميك وجود دارد. واقعيت 
اين اســت كه اين رســانه داراى ظرفيت هاى 
بالايى در هر دو حوزه كودك و بزرگسال است 
و به عنوان مثال ما داستان هاى روان شناسانه 
داريم كه در اين قالب چاپ و بيان مى شــوند. 
از طــرف ديگر اين تصور را هم بايد از بين برد 
كه كاميك همان داســتان است كه به رشته 
تصوير در آمده اســت. ادبيات فن انتقال حس 
و معنا با اســتفاده از «تركيب واژگان» اســت 
در حالــى كه كاميــك ايــن كار را با تركيب 
«تصوير و واژه» انجــام مى دهد و اين به كلى 
صورت ماجرا را تغيير داده است. بحث اقتصاد 
حوزه كاميك هم هســت كه بايد شــناخته و 
معرفى بشــود. بنابراين به طور كلى ما نيازمند 
يك آشــنايى زايى در اين حوزه براى مخاطب 
هســتيم تا جدى گرفته بشود و مخاطبش را 
پيدا كند. اگر مخاطب اين رســانه را بشناسد 
و بخواهد، همين، موتــور محركه اين صنعت 
بهتر مى شــود و آن را به راه مى اندازد و بر اين 
اساس مديران و دست اندركاران و اسپانسرهاى 
فرهنگى هم اين نيــاز را خواهند ديد و درك 

خواهند كرد كه بايد به اين رسانه پرداخت.

برش

در همين دو، سه سال اخير عزمى 
شكل گرفته تا كار در حوزه پى نما 
انجام شود و ناشران هم متوجه 
با تبليغات و عرضه  شده اند كه 
مناسب مى توان اين محصولات را 
در بازار عرضه كرد و به موفقيت 

هم رسيد

رحمت امينى در گفت وگو با قدس:

«تئاتر شهر» ميراث فرهنگى ماست
 صبا كريمى: تئاتر شــهر بزرگ ترين 
مجموعه نمايشى تئاتر ايران است كه از 
اهميت و ارزش بسيار بالايى برخوردار است. اين 
مجموعه كه مسئوليت اداره آن در اختيار دولت 
اســت بارها مــورد گمانه زنى هايى در خصوص 

واگذارى به بخش خصوصى قرار گرفته است.
شــايد تازه ترين اين شــبهات به انتشار سند 
راهبردى ســازماندهى تئاتر شهر توسط سعيد 
اســدى، مدير مجموعه تئاتر شهر برگردد كه 
اين شــائبه را قوت بخشيده است. در اين سند 
به برنامه ها و سياســت هايى در حوزه برنامه و 
بودجه، ســاماندهى سازمانى و نظام هاى توليد، 
توزيع و مصرف پروژه هاى اجرايى، توليد و ارائه 
آثــار باكيفيت و حرفــه اى و اجرايى با تكيه بر 
ارزش هاى ملى، دينى و بومى ايرانى، بهره گيرى 
از ادبيــات نمايشــى غنى ايرانــى و جهانى به 
عنوان زمينه توليد و عرضه آثار، انتخاب روزآمد 
پروژه هاى اجرايى و نمايشــى براساس افق هاى 

تاريخى و هنرى و... اشاره شده است.
با اين حال گرچه روند خصوصى سازى و فعاليت 
مســتقل نهادها و مجموعه ها در حوزه فرهنگ 
و هنر فى نفســه مى تواند منجر به توســعه و 
گسترش فعاليت هاى هنرى شود، اما اينكه در 
چه شــرايط و با لحاظ كردن چه سياست هايى 
اين اتفاق رخ مى دهد براحتى مى تواند نتيجه را 

معكوس و حتى به ضرر فرهنگ و هنر كند.

 خصوصى سازى در فرهنگ و هنر 
پيچيد ه تر از ساير بخش هاست

رحمت امينى نويسنده، 
كارگردان تئاتر و مدرس 
دانشگاه با اشاره به معايب 
و مزايــاى خصوصــى 
البته  ســازى مى گويد: 
اســت  من چند روزى 

كه چنين شايعه اى را درباره بحث خصوصى سازى 
شــنيده ام، اما به طور كلى ايده اى در مورد مبحث 
خصوصى ســازى وجود دارد و اگر در كل كشور به 
درســتى به آن عمل مى شد، شاهد اتفاقات بسيار 
خوبى بوديم. البته اين ماجرا در فضاى فرهنگ و 
هنر پيچيده و متفاوت تر است و هميشه وقتى در 
اين حيطه خصوصى سازى رخ مى دهد تبعات منفى 

به بار مى آيد.
وى در ادامه مى افزايد: من در مورد سالن هاى برخى 
شهرهاى ديگر شنيده ام و در برنامه شب تئاتر هم 
كه مدتى اجرا و كارشناســى آن را برعهده داشتم 
چند ميهمان از استان ها دعوت شدند و همه از اين 
اتفاق گله و شكايت مى كردند كه سالن يك شهر به 
بخش خصوصى داده شده و آن بخش هم كمترين 
عنايــت و توجه را به فرهنگ و هنر و تئاتر دارد و 

سالن را به سمينار ها و همايش ها اجاره مى دهد كه 
بتواند از اين راه پــول دريافت كند و در واقع يك 

منبع مالى ايجاد كند.
وى تأكيد مى كند: شك نكنيد با اين حساب اگر 
تئاتر شهر هم به يك بخش خصوصى واگذار شود، 
بــه طور قطع آن زمان هــم ديگر فرهنگ و هنر 
دغد غه اش نخواهد بود. نخستين هدفش اين است 
كه بتواند پول دربيــاورد و قاعدتاً زمانى كه دولت 
تئاتر شهر را به يك نهاد خصوصى واگذار مى كند 
بايد ماهانه يك مبلغ مشــخص به دولت پرداخت 
شــود و در اين شرايط بخش خصوصى حساب و 
كتاب مى كند و سودش را هم در اين ميان در نظر 
مى آورد. در اين حالت طبيعى است كه اگر بخواهيم 
سراغ تئاتر برويم كسانى را انتخاب مى كنيم كه راه 
پول درآوردن را مى دانند نه الزاماً هنرمندان كاربلد.

اين مدرس تئاتر در ادامه مى گويد: اين آســيبى 
است كه خصوصى سازى مى تواند به مجموعه هاى 
هنرى وارد كنــد، در حالى كه اين مقوله در ذات 
خودش بايد موجب پيشرفت يك جريان شود. به 
طور مثال مى توان به حوزه مسافربرى شهرى اشاره 
كرد كه حضور اپليكيشن هاى حمل و نقل اينترنتى 
سبب ايجاد رقابت شدند و سودش هم نصيب مردم 
مى شود، اما در مورد فرهنگ و هنر قضيه اصلاً به 
اين ســادگى ها نيست و دولت بايد بتواند امكانات 
خودش را در اختيار مردم قرار دهد، اما سودجويى 

آسيب اين قضيه است و من در شرايط حاضر هيچ 
توصيه و پيشنهادى براى واگذارى مجموعه هايى 
همچون تئاترشــهر به بخش خصوصــى ندارم و 

نخواهم داشت.

  مكان هايى مانند تئاترشهر، سنگلج 
هنر و مولوى آبروى تئاتر ما هستند

اين كارگردان تئاتر در بخش ديگرى از سخنان خود 
مى افزايد: اگر دولت مى خواهد كارى كند مى تواند 
چندين ســاختمان و زمين را به بخش خصوصى 
واگذار كند كه آن ها بسازند و مجموعه هايى را اضافه 
و در نهايت اين مكان ها را اجاره كنند و سودش را 
هم ببرند. اما مكان هايى مانند تئاترشهر، سنگلج، 
هنر و مولوى آبروى تئاتر ما هستند و اگر بخواهد 
دست افراد سودجو بيفتد اوضاع خيلى بدتر از اين 

كه هست مى شود. امينى در پاسخ به پرسشى مبنى 
بر اينكه با توجه به دولتى بودن مجموعه تئاتر شهر 
تا چه حد امكان اجرايى شــدن سند راهبردى را 
ميسر مى دانيد، مى گويد: اجرايى كردن اين برنامه ها 
با شرايط فعلى امكان پذير نيست. ما در حال حاضر 
چند سالن دولتى داريم كه به آن ها اشاره كرديم 
و اين ها در واقع ميراث فرهنگى ما هســتند. اگر 
به تالار وحدت نگاه كنيم مى بينيم تا حدودى به 
سمت خصوصى سازى رفته و اوضاع وخيمى پيدا 
كرده و هميشــه ماجراها و حرف و حديث هايى 
آنجا وجود دارد. در حالى كه بايد يك بخش هايى 
همچنان در اختيار وضعيت خاص هنرى باشــد. 
اگر دســت بخش خصوصى بيفتد لاجرم آن نهاد 
خصوصى بايد پول سازى كند و اين پول درآوردن 

آفت بزرگ هنر و بويژه تئاتر است.

تئاتر

گفت وگو با مصطفى حسينى هنرمند جوان حوزه پى نما (كاميك بوك) 

خودمان را از يك رسانه قدرتمند محروم كرده ايم

برش
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